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Ir virkne gadījumu, kad nokļūšana 
varas elitē ļoti pārmainījusi pašu cilvēku. 
Nerunāsim par pasaules diktatūrām, mums 
Latvijā ir bijuši pietiekami daudz varaskāru 
cilvēki, kurus šī tieksme ir pilnībā sabojājusi, 
un tādi nav tālu jāmeklē. Nav nekas slikts, 
ja pētniecības institūciju ceturtdaļgadsimtu 
vada atzīts profesors. Ir lieliski redzēt, ka 
kora, deju vai kāda cita mākslinieciska 
kolektīva darbu vada profesionāls vadītājs, 
ka treneris 30 un vairāk gadu ilgā darbā 

Es, es, es un – citi
Būt pirmajam darbā vai sportā, uzvarēt konkursā vai kaut vai pašam sevi ir 
pašsaprotami un galu galā – cilvēcīgi. To droši vien katrs no mums gribētu. 
Galvenais ir to darīt godīgi, ar atvērtu sirdi, kopīgi un, kā jau mēs minējām 
galveno atslēgvārdu – “cilvēcīgi”. Taču tad, kad šī griba sāk pārvērsties par 
varaskāri, tas sāk kļūt bīstami. Vienā brīdī tas pārvērtīsies arī par diktatoris-
kām kārēm, kuras papildina tirānija un represijas.

izaudzinājis vairākas paaudzes pasaules 
līmeņa sportistu, un tā tālāk. Galvenais ir 
saglabāt cilvēcīgumu, pieņemt labdabīgi arī 
kādu kritisku vārdu, galu galā uzklausīt citus 
un viņos ieklausīties.

Tas ir svarīgi arī politikā, taču ar kādu 
būtisku izņēmumu – neļaut “aizsēdēties” 
ērtajos vadītāju krēslos pašvaldībās. Paldies 
Dievam, beidzot Latvijā cilvēki ir atģidušies, 
ka nevar taču ļaut vadīt pašvaldību vienam 
cilvēkam 25, 20, 15 vai pat 10 gadus! 

Tādēļ parakstu vākšana iniciatīvai par 
pašvaldību priekšsēdētāju pilnvaru termiņa 
ierobežošanu ir tikai apsveicama, paredzot 
astoņu gadu limitu, kuru laikā pašvaldības 
deputāts var ieņemt konkrētas pašvaldības 
priekšsēdētāja amatu.

Tam ir vairāki aspekti. Tas ir kā ķēdes 
process: desmitgažu garumā pašvaldības 
vadošie personāži “saaug” ar savu krēslu, 
savu tuvāku vai tālāku ģimenes locekļu, 
draugu un paziņu tīkla izveidi pašvaldības 
pārziņā vai ar to saistītos uzņēmumos uzskata 
par pašsaprotamu lietu, nepaklausīgos – pērt 
un turpmāk vairs nelaist darbā pašvaldības 
struktūrās ne tuvumā, tādā veidā viņus 
iebiedējot un iespaidojot arī citus viņu 
ģimenes locekļus, bet sabiedrības viedokli 
ietekmēt ar rūpīgi izplānotu propagandu 
“neatkarīgos” lokālajos medijos, kas reizēm 
ir tik bezgaumīgi pārsaldināta, ka izskatās 

pēc varoņu ar pārspīlēti apdāvinātām spējām 
cildināšanas. Tās ir sekas neapturamai vēlmei 
pēc sava “aizsēdētā” krēsla saglabāšanas, lai 
ko tas maksātu.

Problēma ar zemu vēlētāju aktivitāti 
pašvaldību vēlēšanās (un ne tikai) ir tam 
kā daļējs apliecinājums. Cilvēkiem ir arvien 
mazāka ticamība, ka ar savu balsi spēs 
ietekmēt proporcijas domē, ka tas mainīs 
pilsētas attīstību tādā virzienā, kādu to vēlas 
pilsētas iedzīvotāji, nevis kāda šaura personu 
grupa. Ka varēs atkal demokrātiski brīvi, 
bez paklanīšanās prasībām būt pilnvērtīgs 
līdzdalībnieks pilsētas uzplaukumā un 
attīstībā. Tieši vēlēšanas ir īstais brīdis, lai 
pieceltos kājās un ar savu balsi kā pilsonim 
apliecināt savu izvēli pēc pārmaiņām. Katrai 
balsij ir liela nozīme. It īpaši, ja ir vēlme pielikt 
punktu stāstam par ceturtdaļgadsimtu ilgo 
stāstu ar nosaukumu “Es, es, es un – citi”. 

6. lpp.
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Ventspils ostā strādājošie termi-
nāļi SIA “Noord Natie Ventspils 
Terminals” un SIA “Eurohome 
Latvija” nesen saņēma piedāvā-
jumu iesaistīties “Nord Stream 
2” gāzes vadu vidējā posma 
būvniecībā, tā nodrošinot cauru-
ļu uzglabāšanu un piegādi tieši 
caur Ventspils ostu un uzņēmu-
mu termināli. Taču gan valdības 
ministri, gan Eiropas parlamentā 
pārstāvētie deputāti šai iespējai 
spītīgi spurojas pretī un pauž 
skaļu nepatiku. 

Finanšu ministrija (FM) nosūtījusi saskaņošanai visām nozaru ministrijām, sociāla-
jiem, kā arī citiem sadarbības partneriem Valsts nodokļu politikas pamatnostādņu 
2018. – 2021.gadam projektu. Tas paredz arī ievērojamas izmaiņas mūsu maciņiem.

Publiskotas nodokļu reformas aplēses

Vidēja termiņa nodokļu reformas galve-
nie virzieni ir iedzīvotāju ienākumu nodokļa 
(IIN) sloga samazināšana algota darba ienā-
kumam, citu ienākuma veidu nodokļu likmju 
vienādošana, uzņēmumu ienākumu nodokļa 
sistēmas reforma, kā arī solidaritātes nodokļa 
atcelšana un valsts sociālās apdrošināšanas 
obligāto iemaksu (VSAOI) objekta maksimālā 
apmēra otrā līmeņa griestu ieviešana.

Pašreizējā IIN pamatlikme ir 23%, reforma 
paredz ieviest divas IIN pamatlikmes – ienā-
kumiem līdz 45 tūkstošiem eiro gadā tie būs 
20%, ienākumiem virs 45 tūkstošiem eiro 
gadā – 23%.

Saimnieciskās darbības veicējiem  ierobe-
žojumi saimnieciskās darbības izdevumiem 
būs līdz 80% no ieņēmumiem. Ienākumiem 
no nomas un īres, nereģistrējot saimnie-
cisko darbību, arī augoša meža, kokmate-
riālu un metāllūžņu pārdošanas paredzē-
ta 20% IIN likme, nosakot 50% izdevumu 
normu.  Savukārt autoratlīdzību saņēmējiem 
paredzēta 5% VSAOI likme no izmaksātāja 
līdzekļiem pensiju apdrošināšanai.

FM piedāvājums paredz noteikt diferen-
cēto neapliekamo minimumu no 0 līdz 300 

eiro, proti, 0 neapliekamais minimums būtu 
pie atalgojuma 1350 eiro, bet 300 eiro – pie 
minimālās algas.

Paredzēts paaugstināt atvieglojumu par 
apgādībā esošām personām no 175 uz 250 
eiro mēnesī, kā arī paaugstināt neapliekamo 
minimumu pensionāriem no 235 eiro uz 250 
eiro mēnesī 2018.gadā, uz 270 eiro mēnesī 
2019.gadā un uz 300 eiro mēnesī 2020.gadā. 
Savukārt minimālo mēneša darba algu varē-
tu palielināt no 380 eiro uz 430 eiro.

Finanšu ministrijas aprēķini liecina, ka pēc 
nodokļu reformas darba ņēmējs saņems lie-
lākus ieņēmumus. Ja 2017.gadā pie vienas 
bruto algas – 910,1 eiro mēnesī, Latvijā strā-
dājošais bez apgādībā esošām personām 
saņem neto algu – 641 eiro mēnesī, tad 
pēc darbaspēka nodokļu reformas neto alga 
sastādītu 680,9 eiro. Savukārt strādājošais, 
kurš pelna minimālo algu un kuram ir ar divi 
apgādājamie, pēc nodokļu reformas saņems 

par 31,7 eiro mēnesī vairāk nekā 2017.gadā.
Plānotas arī lielākas akcīzes nodokļa lik-

mes naftas produktiem, kā arī tabakas izstrā-
dājumiem un alkoholiskajiem dzērieniem, 
tanī skaitā alum.

Savukārt labklājības ministrs Jānis Reirs 
izteicies, ka nodokļu reforma sociālajā jomā 
ieviesīs vien pavisam nelielas izmaiņas, un  
vairums pensionāru šo reformu neizjutīs nekā-
dā veidā – ne pozitīvi, ne negatīvi. Pēc viņa 
teiktā, uz sociālo jomu piedāvātajā refor-
mā attiecas tikai plāns palielināt pensijām ar 
iedzīvotāju ienākuma nodokli  neapliekamo 
daļu, bet tas skar ļoti nelielu daļu pensionāru.

Tāpat Reirs paudis satraukumu, ka nodok-
ļu reformas dēļ vairākus gadus nebūs pieej-
ams papildu finansējums pensijām un pabal-
stiem, jo reformas piedāvājumos pirmajos 
trīs gados redzams ļoti liels budžeta defi-
cīts. 

Lappusi sagatavoja Arnis Pētersons

“Nord Stream 2” izaicinājumi

Valdība slēgtā sēdē pat vienojusies dalī-
bu šajā projektā kategoriski neatbalstīt, tiek 
piesaukts pat apdraudējums Latvijas drošī-
bai. Taču pēc aptuvenām aplēsēm, kopē-
jais Latvijas tautsaimniecības ieguvums no 
iesaistīšanās šī projekta realizācijā būtu 25 
miljoni eiro.

Ventspils ostā veiksmīgi strādājošais uzņē-
mums SIA “Noord Natie Ventspils Terminals” 
apņēmīgi strādā pie dažādiem projektiem. 
Arī pie iespējas dalībā gāzes vada “Nord 
Stream 2” apjomīgajā būvniecības projek-
tā. Projekts paredz, ka SIA “Noord Natie 
Ventspils Terminals” pieņem gāzes vadu būv-
niecībai nepieciešamās caurules un tās uzgla-
bā termināļu kravu laukumos, bet pēc tam 
tās attiecīgi tālāk tiek nogādātas konkrētos 
būvniecības punktos Baltijas jūrā.

Šis projekts būtu ļoti vērtīgs pienesums 
gan SIA “Noord Natie Ventspils Terminals”, 
gan Ventspils ostai un pilsētai kopumā, galu 
galā arī visai valstij. Pēc aptuvenām aplē-
sēm, kopējais Latvijas tautsaimniecības iegu-
vums no dalības šī apjomīgā projekta reali-

zācijā var sasniegt 25 miljonus eiro. Tā nav 
maza nauda, turklāt nav runa par dzīšanos 
pēc vieglas peļņas, bet gan par ilgāka ter-
miņa projekta, kas nodrošinātu pilnvērtīgu 
termināļu darbību. Turklāt, lai termināļu kra-
vas laukumos varētu uzglabāt nepieciešamo 

cauruļu daudzumu, projekta realizētāji gatavi 
vēl arī investēt aptuveni 14 miljonus eiro un 
izbūvēt papildu kravas laukumus, tos vēlāk 
nododot Ventspils brīvostai dāvinājumā. 

Taču valdība jau ir pacentusies asi protestēt 
un noraidīt jebkādas aktivitātes dalībai šajā 
projektā. Valdība sēdes slēgtajā daļā jau vie-
nojusies neatbalstīt Ventspils brīvostas un līdz 
ar to ostā strādājošo termināļu dalību projek-
tā. Pamatojums tam ir Aizsardzības ministri-
jas un Vides aizsardzības un reģionālās attīs-
tības ministrijas ziņojumi, kuros teikts, ka 
pastāvot būtiski riski nacionālajai drošībai, 
tādēļ dalība projektā ir nepieļaujama.

Tiesa, galīgais lēmums vēl ir jāpieņem 
Ventspils brīvostas valdei, kurā četri no asto-
ņiem locekļiem ir ministriju pārstāvji. Ministru 
kabinets jau ir uzdevis arī rīkojumu ekonomi-
kas ministram, satiksmes ministram, vides 
aizsardzības un reģionālās attīstības minis-
tram un finanšu ministrei nodrošināt, lai šo 
ministriju pārstāvji, kuri ir pārstāvēti Ventspils 
brīvostā, balsotu pret ostas iesaisti projektā. 

Pavisam brīvostas valdē ir astoņi valdes 
locekļi. Tātad, lai pieņemtu pozitīvu lēmumu, 
“par” jānobalso pieciem. Gadījumā, ja brī-
vostas valdes sēdē panākt pozitīvu lēmumu 
neizdodas, osta zaudēs iespēju saņemt dāvi-
nājumā iepriekš minēto investīciju rezultātā 
tapušos papildu kravu laukumus. 

To, kā turpināsies attīstīties situācija, paš-
laik nevar viennozīmīgi spriest, taču darbs 
pie iesāktā neapstāsies, turklāt ostā strādā-
jošajiem privātajiem termināļiem nav šķēr-
šļu iesaistīties projektā bez brīvostas valdes 
lēmuma. 

Tikmēr “Nord Stream 2” un  pieci Eiropas 
enerģētikas uzņēmumi - Engie, OMV, Shell, 
Uniper  un Wintershall parakstījuši projekta 
finansēšanas līgumu un apliecinājuši gatavī-
bu ilgtermiņa finansēšanai 50% apmērā no 
kopējām projekta izmaksām. Eiropas uzņē-
mumu finansiālais ieguldījums ir apliecinā-
jums “Nord Stream 2” projekta stratēģiskajai 
nozīmei Eiropas gāzes tirgū, kas būs atbalsts 
konkurencei, kā arī ilgtermiņa un vidējā 
termiņa enerģētikas drošībai, īpaši ņemot 
vērā gaidāmo gāzes ieguves samazināša-
nos Eiropā.

1 220 km garais “Nord Stream 2” cauruļ-
vads ar kopējo kapacitāti 55 miljardi kubik-
metru gāzes gadā, Eiropas patērētājus nodro-
šinās ar tiešu un drošu gāzes piegādi no 
Krievijas gāzes krātuvēm pa Baltijas jūras 
gultni, savienojot Krieviju ar Greisvaldi Vācijā.

Cauruļvada būvniecības darbus uzsāks 
2018.gadā un būvniecību pabeigs 2019.gada 
nogalē. 
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Politiski represētie, sazinoties ar kolēģiem Rīgā, 
Jūrmalā, Rēzeknē un citur, konstatējuši, ka, piemēram, 
atvieglojumi sabiedriskajā transportā citviet ir daudz 
jūtamāki, ikmēneša vai svētku pabalsts krietni lielāks, 
nekā bagātajā  “pilsētā ar rītdienu”.  turpinājums 4. lpp.

DZĪVI UN BRĪVI
 “Bet erka vēl turas,”  jubilāre ar šo ven-

tiņu pusē populāro apvidvārdu liek saprast, 
ka ne tikai spēks  ir kaulos, bet, galvenais, 
gara stiprums nav noplacis. Par spīti svešām 
varām, kas jaunībā viņus mēģināja salauzt 
un iznīcināt. Un arī  tagadējai valdīšanai savu 
erku netieši nodemonstrēt: it kā taču savējā 
tā ir un ne ļauna, taču  izsūtījumā un lēģeros 
izdzīvojušos jau daudzus gadus lēmusi faktis-
kai aizmirstībai, reālo situāciju paskarbi rak-
sturo Velta Vočtava.  

Šajā  telpā Andrejnamā viņi pulcējas katru 
ceturtdienu un ne tikai svinību gadījumos. 
Kādreiz atnāk tikai daži, kas apvienības valdē 
vai padomē,  citreiz desmit un divdesmit. 
Šoreiz ieradušies četri sirmi kungi, bet pār-
svarā tomēr sievietes, kāds desmits. Visiem 
spēka gadi jau garām, bet acīs atkaltikša-
nās mirdzums.  Gandrīz kā randiņos  jaunī-
bā. Kad pulciņš lielāks, silts humors ik pa brī-
dim uzplaiksnī  kā Jāņu uguntiņas – te istabas 
vienā, te citā stūrī. Arī pa kādai asariņai tiek 
nemanot notraukts. Pirms 28 gadiem, kad  
dibināja  Ventspils novada politiski repre-
sēto apvienību, viņu bijis 638. Uz ceturtdaļ-
gadsimta jubileju vairs saskaitījušies tikai trīs 
simti. Tagad sarakstā palikuši vien 183, pārē-
jo vārdi izlasāmi uz kapu pieminekļiem. No šī 
skaita savukārt tikai trešā daļa var saņemties 
aktīvai dzīvei, pārējos nespēks un slimības 
piesaistījuši mājai, dzīvoklim vai tikai gultai. 

NEPASPĒJA NOŠAUT
Par visiem viņiem un valstij kopīgo sāpju 

ceļu stāsta biezas grāmatas nelielajā blakus 
telpā, kurās ir statistika par baigajiem cilvēku 
izvešanas gadiem, par padomju laika tiesas 
prāvām, kurās ar izsūtījumu un nāves sprie-
dumiem tika sodīti okupācijas varai nepa-
kļāvīgie, par koncentrācijas nometnēs bojā-
gājušajiem. Planšetēs pie sienām daudzu 
to Ventspils un novada cilvēku fotogrāfijas 
un īsi dzīvesstāsti,  kurus centās vai iznīcinā-

Izdzīvojām ar domu, ka Latvija būs brīva
Veltai Vočtavai, Ventspilī plaši zinā-
mās kafejnīcas “Mūsmājas” bijušajai 
saimniecei un īpašniecei, bet tagad 
itin enerģiskai pensionārei, dzim-
šanas diena. Nekāds apaļais skait-
lis, bet viņa tomēr no līdzatnestā 
groziņa klāj kafijas galdu vienā no 
pilsētas centrā esošā Andrejnama 
augšstāva telpām, kur jau daudzus 
gadus mītnes vieta ir Ventspils 
novada politiski represēto apvienī-
bai.  Kā gan citādi, Velta  taču zina, 
ka jubilejas reizē sanāks draugi un 
likteņa biedri,  gribēs novēlēt laimes 
un ilgus gadus, pasniegt rozīti un 
iedot buču. Tāda jau gadu desmitus 
viņu vidū tradīcija. Bet galvenais, 
pie kafijas tases varēs kopīgi pa-
priecāties, ka tik daudzi vēl tomēr 
dzīvi un arī veselībā puslīdz stipri. 
Nepadoties slimībām,  tas patlaban 
galvenais: apvienības vadītāja Velta 
Kraulere sarēķinājusi, ka biedru 
vidējais vecums ir 83 gadi. 

ja  komunistiskais režīms. Starp tiem neliels 
laukumiņš atvēlēts arī Veltas Krauleres vīram 
Zigmundam, kuru – jau pēckara gados – 
padomju vara iesauca  armijā, liekot dienēt 
Rīgā, tā saucamajā Latviešu strēlnieku divī-
zijā. Pieticis viņam it kā domu biedru pulci-
ņā (starp kuriem bijis čekas ziņotājs)  iemi-
nēties, ka ieročus strēlniekiem vajadzētu 
izmantot, lai atbrīvotos no okupantiem, kad 
sekojusi kara tiesa un nāves spriedums, kuru 
gan nav paspēts izpildīt. Tagadējā apvienības 
priekšsēdētāja kā savulaik turīgu ļaužu bērns 
izsūtīta 1949. gadā, Sibīrijā piedzimuši divi 
dēli. Dzimtenē atgriezušies jau pēc Staļina 
nāves, nācies smagi strādāt un pieredzēt  
toreizējās varas naidpilno attieksmi, bet Velta 
nekad nav aizmirsusi, ka arī tādos apstāk-
ļos bērni jāmāca savas dzimtenes mīlestībā. 
Un vislielākais prieks un gandarījums viņai 
tagad, ka brīvo Latviju ne pret kādu citu valsti  
šolaiku vispārējās migrācijas apstākļos nav 
samainījuši ne viņas dēli, ne  pieci mazbēr-
ni un deviņi mazmazbērni. Un te, pie savām 
saknēm, vienmēr arī paliks, jo ar darbu ir 
daudz sasnieguši. 

KAUCMINDES SKOLAS LATIŅA
Līdzīgs liktenis vārdamāsai Veltai Vočtavai, 

kura izsūtījumā kopā ar vecākiem aizves-
ta 1941. gadā divu mēnešu vecumā. Sibīrijā 
apglabāts tēvs un divi vecākie brāļi. Pēc 
atgriešanās jūgusies smagā darbā gan kol-
hoza laikā, kur viņa bijusi galvenā vadītāja  

lielā lopkopības kompleksā, gan brīvestības 
gados privātajā biznesā ar lielu neatlaidī-
bu apgūstot tolaik šeit visiem svešo pārtikas 
ražošanas un klientu apkalpošanas māku. 
Velta vienmēr darbojusies  ar apbrīnojamu 
izdomu un atbildību, citu panākumu uzskaitī-
jumā kļūstot arī par pilsētā populārās kafejnī-
cas “Mūsmājas” īpašnieci un vadītāju. Tagad 
tā nodota vedeklas ziņā, bet Veltas klātbūt-
ne joprojām jūtama “Mūsmāju” kulināri-
jas un pakalpojumu kvalitātē, un arī klātie-
nē Velta tur nav rets ciemiņš. Savas mātes, 
Kaucmindes mājturības skolas absolventes 
uzstādīto godīga darba un ēdienu kvalitātes 
latiņu viņa negrasās pazemināt un arī jaunos 
mudina turēt līdzi. 

Pozitīvi likteņa pavērsieni brīvajā Latvijā 
saskatāmi arī daudzu citu politiski repre-
sēto, viņu bērnu un mazbērnu biogrāfijās. 
Velta Kraulere pārliecināta, ka tas sasniegts, 
pateicoties vecāku un vecvecāku darba tiku-
mam un godīgumam, ko tie no dzimtenes 

bija paņēmuši līdzi izsūtījumā, nepazaudē-
ja svešas mentalitātes cilvēku ielenkumā un 
arī tādos apstākļos prata atstāt mantojumā 
saviem bērniem. 

                                  
PADOMJU STANDARTU INERCE

“Pēc atgriešanās padomju Latvijā godīgs 
strādīgums nebija pieprasītākā īpašība, bet  
mēs ticējām, ka tas būs vajadzīgs, kad Latvija 
kļūs brīva. Diemžēl daļēji kļūdījāmies, jo oku-
pācijas vara bija ieviesusi savus neoficiālos 
uzvedības standartus: karjeru taisīja pielī-
dēji un kolaboracionisti, darbā panākumus 
guva pierakstītāji, bet rindā pēc deficīta pre-
cēm pirmie bija tie, kam skaļāka balss, asāki 
elkoņi vai pazīšanās ar tirgotājiem,” atceras 
apvienības priekšsēdētāja, saskatot  to laiku 
morāles un uzvedības standartus arī tagadē-
jā varā un tā saucamajā elitē, kas lielā mērā 
komplektējusies no to laiku partijniekiem, 
komjauniešiem un viņu pēctečiem  

Viņa mūžā daudzviet  un daudz ko ir mācī-
jusies, bet uzskata, ka ieguvusi tikai trīs 
klašu izglītību, jo tās pabeigusi tā saucamajā 
Ulmaņa laikā. 

“Tolaik skolotāji nebija spiesti melot ne par 
Latvijas vēsturi, ne ekonomiku un literatūru, 
atšķirībā no padomju laika, kad vajadzēja 
mācīt tā, kā vēlējās vara,” Velta Kraulere ir 
skarba, atzīstot, ka kaut kāda iztapīgas izpa-
tikšanas inerce valsts un pašvaldības varai 
pedagogu un arī ierēdņu aprindās ir sagla-
bājusies vēl mūsdienās, kad tam it kā nav 
nekāda pamata. 

 “Bet kā gan šī inerce var izbeigties, ja 
tik daudzos varas kabinetos, pat visaugstā-
kajos, joprojām atrodas bijušie komunistis-
kās partijas un komjaunatnes funkcionāri? 
Pārkrāsojušies par patriotiem, taču veco tiku-
mu nemet. Ja kāds saskaitītu, cik no viņiem 
ir pagodināti vai varbūt pašpagodinājušies 

Ar rozēm pie jubilāres (priekšplānā Velta Vočtava).

Ventspils novada politiski represēto apvienī-
bas vadītāja Velta Kraulere.
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Baltā galdauta svētki ir aicinājums svinēt Latvijas otro dzimša-
nas dienu – mūsu PAR dienu, 1990. gada 4. maija lēmumu, kas 
atjaunoja Latvijas suverenitāti. Baltā galdauta svētkus veidot var 
ikviens – savā kopienā, ģimenē, pagalmā vai draugu lokā – kopīgi 
klājot galdu un svinot mūsu brīvību! 

Ventspilī šajā dienā Ģirts Valdis Kristovskis, kas bijis viens no redzamākajiem atmodas 
laika aktīvistiem Ventspilī un arī bija viens no tiem, kas balsoja par mūsu brīvību, rīko 
Baltā galdauta svētkus un vienlaicīgi iepazīstina ar savu grāmatu “Ielauzties NATO”. Šī grā-
mata ir stāsts par mūsu sarežģīto ceļu dalībai NATO – tā ir unikāla liecība par cilvēkiem, 
kas pašaizliedzīgā darbā sekmēja mūsdienu Latvijas vēstures vienu no svarīgākajiem noti-
kumiem un stiprināja mūsu tiesības uz brīvību.

Kad: 4. maijs plkst. 12.00
Kur: “Pārmaiņu birojs”, Saules ielā 19, Ventspils. 

ar atzinībām un apbalvojumiem, un cik tādu 
izdalīts starp godīgi strādājušajiem politiski 
represētajiem, mūs būtu nožēlojami maz,” 
Velta Kraulere cieti zina, ka ne pati, ne viņas 
likteņa biedri nealkst pagodinājumu vai pri-
vilēģiju. Bet godaprāta un taisnīguma gan.  

NEGRIBAM BĒRNIEM 
NEPAREIZU NĀKOTNI

“Ar savu pastāvēšanu un rīcību tik vien, 
kā gribam atgādināt – brīvība Latvijai nāku-
si caur manas un likteņos mūsējai  līdzīgo 
ģimeņu ciešanām un pazemojumiem, izcīnī-
ta ar nacionālo karavīru un partizānu asinīm 
un  dzīvībām, tai bijusi mūsu tautas elites un 
inteliģences iznīcināšanas cena. Taču iegūtās 
brīvības augļus  bieži vien  pirmie ir pasteigu-
šies noplūkt veikli okupācijas varas pakalpiņi, 
izmantojot pārmaiņu laikos citiem nepieeja-
mo informāciju par valsts ekonomisko  situā-
ciju, manipulējot ar pretrunām, kas atklājās 
sabiedrības patriotiskajā un izteikti agresīvajā 
impēriskajā noskaņojumā. Tieši viņi ir tie, kas 
gribētu un aicina veidot Latvijas nākotni no 
baltas lapas. Kamēr esam dzīvi, mēs pastāvē-
sim, ka tā nav pareizi,”  uzskata Velta Kraulere, 
papildinot, ka politiski represētie nebūt necen-
šas dzīvot pagātnē un arī neuzstāj, lai to nemi-
tīgi atgādina nākamām paaudzēm. 

Pēc viņas domām, ar jaunatni par šo sāpī-
go tēmu jārunā nevis didaktiski, bet vien-
kāršā, mūsdienās saprotamā un pieņemamā 
valodā. Attiecībās ar saviem mazbērniem un 
mazmazbērniem Veltai tas izdevies, kāpēc 
lai citiem neveiktos?  Viņa ir pateicīga pilsē-
tas kultūras centram, kas tautas sēru  dienās 
organizē  pasākumus represēto piemiņai Tilta 
dārzā un pie Baltā krusta, jo paši viņi to vairs 
nav spējīgi izdarīt. Pašvaldība  politiski repre-
sētajiem ir atvēlējusi telpas, kur ikdienā pul-
cēties, dod naudu to īres maksai, sakariem, 
daļēji nodrošina ar transportu tālākiem brau-
cieniem, sedz ziedu iegādi oficiālo svinību 
reizēs un citus sīkus izdevumus. 

 “Samērojot ar faktiskajām vajadzībām, 
summa ir niecīga, bet samierināmies, jo 
apvienības biedru paradumos nav klanīties 
varai un pazemīgi izlūgties finansējumu. Mēs 
nekad neesam zaudējuši pašcieņu un pašlep-
numu, un nedarīsim to arī tagad. Mēs negri-
bam vairāk, kā tikai to, ko diktē sociālā tais-
nīguma sajūta. Ja valdošajos tās nav, viņi ir 
jāmaina pret citiem, kam šīs jūtas piemīt,” tā 
ir politiski represēto kopīga nostādne. 

LIELĪBA NAUDU NEMAKSĀ
Ventspils nepārstāj pašslavināties kā 

mazulim, ģimenei, sportam un daudz kam 
citam draudzīga un piemērota pilsēta. Arī 

pensionāri, pēc pašvaldības pasūtīto aptau-
ju un statistikas datiem, te var dzīvot, cepu-
res kuldami –  tik daudz dažādu atvieglo-
jumu te viņiem pienākoties. Taču politiski 
represētie, kuru vairākums arī ietilpst šajā 
kategorijā, tādu sajūsmu nepauž, jo, sazino-
ties ar kolēģiem Rīgā, Jūrmalā, Rēzeknē un 
citur, konstatējuši, ka, piemēram, atvieglo-
jumi sabiedriskajā transportā citviet ir daudz 
jūtamāki, ikmēneša vai svētku pabalsts kriet-
ni lielāks, nekā bagātajā  “pilsētā ar rītdie-
nu”. Ventspilnieki gribētu savākt salīdzino-
šus datus un argumentēti pieprasīt sava stā-
vokļa uzlabošanu, bet priekš tā ir vajadzī-
ga nauda – telefona sakariem ar citpilsētu 
kolēģiem, varbūt kādam komandējumam, 
lai iepazītu situāciju kaimiņos, lai apmaksā-
tu darbu speciālistam, kas šos datus varētu 
analizēt un virzīt uz domi. Paši viņi to nespēj, 
būtu vajadzīgs jurists, kaut vai dažas dienas 
mēnesī. Tāds, kas pārzinātu sociālos jautā-
jumus likumdošanā, dotu praktiskus pado-
mus. Represētie tādu algot nespēj. Vai derē-
tu domes piedāvātais speciālists, pat ja paš-
valdība nolemtu tādu apmaksāt, pensionā-
ri stipri šaubās: šim cilvēkam klientu inte-
resēs droši vien nāktos nostāties pret savu 
darba devēju. Piemēram, lai atrastu juridisku 
un finansiālu risinājumu politiski represēto  
veselības aprūpē: vecļaudis gribētu sagaidīt, 
ka reizi mēnesī pie viņiem bezmaksas mājas 
vizītē ierodas ģimenes ārsts vai speciālists.  

 “Vai tas izmaksātu vairāk nekā viena pil-
sētas svētkos neizšauta salūta zalve?” ar iro-
niju retoriski  sev un kolēģiem jautāja Velta 
Kraulere.  Viņa atcerējās, ka savulaik paš-
valdība devusi naudu vietējās preses abo-
nēšanai, taču tas jau cik gadus, kā vairs 
nenotiekot. 

“Protams, pilsētā ir lieliskas lasītavas, kur 
avīzes ir pieejamas, bet mēs gribētu sev sva-
rīgākos rakstus apspriest kopīgi, šai saka-
rā padebatēt un varbūt sagatavot apvienī-
bas  viedokli publicēšanai. Izskatās, ka varas 
nesējus un, cik no pieredzes jūtam, arī vie-
tējos žurnālistus tas neinteresē, mūs laikam 
uzskata par lieku balastu pilsētas budžetam, 
kam ar laiku dabīgā ceļā jāpazūd,”pie šāda 

Svinēsim “Baltā 
galdauta svētkus”

Izdzīvojām ar domu, ka Latvija būs brīva

Apsveicēju vidū arī Ventspils pilsētas domes deputāte no “Vienotības” Dace Korna.

 turpinājums no 3. lpp.

secinājuma nonākusi Velta, tomēr nebūt ne 
visus pašvaldības darbiniekus vainojot vēsajā 
attieksmē pret viņu apvienību. 

“Vislabākos vārdus mēs visi gribam teikt 
par Ventspils muzeja vēsturnieci Ingrīdu 
Štrumfu, bez kuras padoma daudzi  no apvie-
nības telpās savāktajiem materiāliem būtu 
gājuši  zudībā  līdz ar cilvēkiem, uz kuriem tie 
attiecas. Tikpat iejūtīga un pretimnākoša ir 
pilsētas Kultūras centra vadītāja Valda Gulbe, 
organizējot patriotiskus pasākumus un iespē-
ju robežās piesaistot tiem jaunatni. Lietišķa 
un reizē emocionāla sadarbība mums ir 
izveidojusies ar Zemessardzi vēl kopš tiem 
laikiem, kad šo organizāciju veidoja un vadī-
ja ventspilnieks Ģirts Valdis Kristovskis. Ne 
mazāk sekmīgi saprotamies un sadarboja-
mies arī ar vietējo aizsargu organizāciju, it 
īpaši nacionālo partizānu un karavīru piemi-
ņas godināšanā,” ar optimistisku piesitienu 
sarunu gribēja nobeigt apvienības vadītāja.

Kā uz tautas īsto vērtību nezūdamības 
simbolu viņa norādīja uz Brīvības pieminek-

ļa metālkalumu, kas piestiprināts pie melna 
ozolkoka rāmja aptvertas melna ozolkoka 
pamatnes. Ko ar šo Mākslas akadēmijas beig-
šanas diplomdarbu pirmskara gados ir gribē-
jis izteikt Rīgā dzīvojošais autors, tagad vairs 
nav iespējams noskaidrot. To īsti nav zinājusi 
arī viņa jaunākā māsa,  1927. gadā dzimusī, 
vēlāk  politiski represētā Rita Upīte. Fakts ir 
tas, ka viņa kopā ar mākslinieka māti spē-
jušas šo darbu saglabāt visus garos kara un 
okupācijas gadus. Un, kad liktenis Ritu  Upīti 
jau pēc izsūtījuma atvedis uz Ventspili, viņa 
pirms aiziešanas mūžībā to uzdāvinājusi poli-
tiski represēto apvienībai, kurā pirms tam 
darbojusies.

“Lai ko arī autors savulaik ar šo darbu ir gri-
bējis vēstīt, mēs  to uztveram kā simbolu lat-
viešu tautas alkām pēc brīvības un ticības tās 
sasniegšanai, pat ja fonā it kā ir melna bez-
cerība un izmisums. Brīvība ir kā gaisma, un 
tā uzvar,” teica mūžā brīvības patieso cenu 
iepazinusī Velta Kraulere. 

Jānis Sirmais

Bijušās izsūtītās Ritas Upītes Ventspils 
represēto apvienībai dāvinātais metālkalums.
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M 
ēdz teikt, ka ir meli, lieli 
meli un statistika. Tas tāpēc, 
ka statistiku lielākoties var 
grozīt pēc saviem ieskatiem 
– svarīgi ir palūkoties no 

“pareizās” puses. Tomēr mēdz būt statisti-
ka, kas ir nepielūdzama, jo objektīva. Lūk, 
vienkāršs piemērs – bezdarbs. Valstī, pilsē-
tā vai novadā ir zināms bezdarbnieku skaits, 
ko nosaka Valsts nodarbinātības aģentūra. 
Pirmajā acu uzmetienā viss vienkārši – jo 
vairāk, jo sliktāk, tomēr šis cipars nav vien-
nozīmīgs. Liela daļa no bezdarbniekiem ir 
tā saucamie “sezonas” bezdarbnieki – vasa-
rā strādā, bet ziemā dzīvo no valsts pabal-
stiem, lai darba devējam nav jāmaksā alga, 
ir slēptais bezdarbs – cilvēki, kas nav reģis-
trējušies kā bezdarbnieki un arī tie, kas strā-
dā nelegāli. Bezdarba līmeni nosaka ne tikai 
darba vietu skaits, bet arī valsts un pašval-
dības pabalstu politika, ēnu ekonomika un 
citi rādītāji. Cits piemērs – dzimstība. Cik ir, 
tik ir – nekādu zemūdens akmeņu. Šie vien-
kāršie piemēri mūs ieved statistikas džung-
ļos, kuros katram ir iespēja atrast savu saldo 
augli vai arī sapīties liānās. Attiecīgi katrs, 
kas izmanto statistiku kā argumentu, to var 
pielāgot savām vajadzībām.

MELU ATSPĒKOJUMI
Minētā kontekstā aplūkosim kā Ventspils 

pašvaldība izmanto statistiku, lai “atspēko-
tu melus”. Uzreiz gan jāatzīst, ka lielākais 
“melis” šajā sadaļā ir viens no Ventspils 
mēra kandidātiem – Ģirts Valdis Kristovskis, 
kurš pieminēts vairākkārt. Acīmredzot, ka 
pret šo kandidātu ir īpaša attieksme, lai gan 
vēlēšanu likums īsti neļauj izmantot pašval-
dības medijus aģitācijai pret vai par kādu 
no kandidātiem. Starp “apmelotājiem” ir 
arī Valsts kontrole, mediji un sociālie tīkli. 
Atspēkojumiem parasti tiek izmantota jau 
minētā statistika ar nelielu improvizācijas 
piesitienu vai arī apgalvojumi no sērijas – 
nē, tā nav, jo mēs sakām, ka tā nav. Atbildes 
rakstījis cilvēks, kas prot savu arodu, jo ikvie-
na no tām bez īpašas iedziļināšanās izskatās 
loģiski un pamatoti, turklāt nemelojot, vien-
kārši mazliet žonglējot ar faktiem. Aplūkosim 
dažus no meliem un atspēkojumiem.

Meli un statistika par Ventspili
Ventspils oficiālajā mājas lapā jau labu brīdi centrālā sadaļa ir – “Meli par 
Ventspili”. Neko līdzīgu neatradīsiet nevienas citas pašvaldības lapā, tāpēc 
tiem, kam nav līdz šim izdevies ielūkoties šajā “tautas ienaidniekus” atmas-
kojošajā vietnē, veiksim nelielu ekskursiju.

VIDUVĒJI EKONOMISKIE RĀDĪTĀJI
Acīmredzami, ka “Latvijas bagātākas paš-

valdības” vadību īpaši aizskar, ja kāds šo 
leģendu cenšas atspēkot. Galu galā uz stāsta, 
ka nekur nav tik labi kā Ventspilī, balstās 28 
gadu vienvaldība.

Tātad pirmie “meli”, ko lasām ir:
Ģ. V. Kristovskis savā intervijā interneta 

vietnē “Tvnet” nicinoši izteicies par Ventspils 
pilsētas ekonomiskajiem rādītājiem – norā-
dot, ka tie “ir stipri vidēji”.

Gribētos, protams, saprast, kur te meli? Ja 
kāds apgalvo, piemēram, ka Pēterītis ir vidu-
vējs skolnieks, tie būtu meli divos gadījumos 
– ja viņš būtu teicamnieks, vai arī nesekmīgs. 
Visus, kas ir pa vidu var saukt par viduvē-
jiem. Tātad atliek vien atšķirt atspēkojumu 
un mēs tūlīt ieraudzīsim, ka melīgais troņa 
tīkotājs ir satriekts pīšļos. Tik plaša joma kā 
“ekonomiskie rādītāji”, ļauj visnotaļ selek-
tīvi atlasīt datus, tāpēc interesanti, kāda 
statistika izmantota, lai atspēkotu “melus”. 
Izmantoti trīs radītāji – izmaksāto pensiju 
līmenis, ārvalstu investīciju apjoms un nodar-
binātības rādītāji. Vidējā izmaksātā pensija 
Ventspilī ir augstākā Latvijā. Ko tas liecina 
par ekonomiskajiem rādītājiem? Pirmkārt, 
jāsaprot, ka liela daļa pensionāru savu pen-
siju nopelnījuši vēl padomju laikā. Otrkārt – 
vidējā pensija veidojas no visām – gan aug-
stajām, gan ne tik augstām. Piemēram, ja 
viens pensionārs saņem 6000 eiro pensiju, 
bet 10 citi 100 eiro, tad viņu vidējā pensija 
ir 636 eiro un ekonomika acīmredzami zeļ 
un plaukst. Ārvalstu investīciju apjoms ostas 
pilsētā ir dabiski augsts un tas ir tikai normā-
li, ka investori iegulda naudu šeit, nevis, pie-
mēram, Krāslavā. Trešais rādītājs – nodarbi-
nātība. Ventspilī ir ceturtais zemākais bezdar-
ba līmenis starp 9 lielajām pilsētām. Tātad pa 
vidu. Mazliet augstāks bezdarbs ir Jūrmalā, 
kur darbs pamatā pieejams vasarā, Latgales 
pilsētās un Liepājā, kas joprojām atgūstas 
pēc “Liepājas metalurga” kraha. Sakiet, vai 
tas nav viduvējs rādītājs? Tātad – kur meli?

PAR KO TIK NEMELO…
Interesanti, ka melus atmaskojošajā sada-

ļā atrodama arī informācija, ko pat paši 
atmaskotāji nav uzdrošinājušies nosaukt par 

meliem. Piemēram, raksts TVNET par jau-
najām Ventspils ērģelēm. Tas nosaukts par 
“tendenciozu informāciju”. Lūk, formulējums: 
“TVNET publicēja un citi portāli pārpublicē 
informāciju par vairāk nekā miljonu vērtām 
ērģelēm valsts Ventspils Mūzikas vidusskolā. 
Raksta ietvaros tendenciozi tiek norādīts, ka 
2015.gada novembrī Mūzikas skolai iegādātas 
jaunas “Ahlborn” firmas digitālās ērģeles un 
tagad Vācijā ērģeļu būvniecības uzņēmumā 
“Johannes Klais Orgelbau” top jaunas ērģeles, 
kuru kopējā līgumcena bez PVN ir 1,33 milj. 
eiro, un viens no argumentiem tik dārgu ērģe-
ļu tapšanai ir to izmantošana ne tikai koncer-
tos, bet arī mācību procesā.”

Izņemiet ārā vārdu – tendenciozi un jūs 
iegūsiet parastu ziņas atreferējumu. Tālāk šī 
“tendenciozā” informācija tiek atspēkota ar 
cienījamu ērģeļmeistaru stāstiem par ērģe-
lēm. Kāpēc jātaisnojas, ja jau viss ir kārtībā? 
Tas viss mazliet atgādina vecu padomju laiku 

anekdoti, kur kāds vīrs izsit kioska stiklu, jo 
uz tā bija nevis vienkārši uzrakstīts – alus nav, 
bet riebīgi uzrakstīts.

Vēl kādi meli, kas smagi aizskāruši kāda 
cilvēka jūtas ir “Meli par domes vadību”. Ko 
jūs gaidītu no tik cerīga iesākuma? Apsūdzību 
korupcijā, uzbrukumus par kalpošanu Kremlim, 
nāvējošu bišu audzēšanu. Nekā tāda.

Apmelojums:
Portālā lsm.lv Latvijas Radio Ziņu dienes-

ta korespondents Edgars Kupčs norādījis, 
ka Ventspils pilsētas domes priekšsēdētājs 
Aivars Lembergs pārstāv partiju “Zaļo un 
zemnieku savienība”.

 
Patiesība:
Ventspils pilsētas domes priekšsēdētājs 

Aivars Lembergs pārstāv partiju “Latvijai un 
Ventspilij” jau kopš tās izveides pirmsāku-
miem, pildot partijas valdes priekšsēdētāja 
pienākumus.

Nu, kā var tādus melus runāt! Pārstāv ZZS – 
tā taču ir goda un cieņas aizskaršana!

KO NEATRAST VENTSPILS MĀJAS 
LAPĀ?

Ir kāds statistikas rādītājs, kas patiešām 
objektīvi liecina par to, cik veiksmīgi attīstās 
pilsēta vai cita teritorija. Tas saucas “teritori-
jas attīstības indekss”. Ievadot šo vārdu sali-
kumu Ventspils mājas lapā, redzēsiet uzraks-
tu “Neviens ieraksts neatbilst meklētajiem 
kritērijiem”. Tas nepārsteidz, jo nav jau kur 
to likt – pie meliem nevar, jo tie ir sausi fakti, 
pie sasniegumiem arī nē, jo rādītāji ir vairāk 
nekā skumji…

Kas tas ir? Teritoriālās attīstības indekss 
sastāv no astoņiem dažādiem parametriem 
un katram no tiem pievienotu koeficientu 
jeb svaru. Dažādu ministriju statistikas dati 
tiek salikti vienotā tabulā un rezultātā mēs 
iegūstam objektīvu ainu par situāciju kon-
krētajā reģionā. Kā jums šķiet, kurā vietā ir 
Latvijas bagātākā pašvaldība, kura uzskata, 
ka “viduvēji rādītāji ekonomikā” ir apmelo-
jums? Ventspils ir 5. vietā no 9 pilsētām aiz 
sevis lepni atstājot visu Latgali un Liepāju, 
bet visu teritoriju sarakstā ieņem 96.(!) vietu. 
Nē, mīļie, tas nav viduvēji. 

Juris Kalns

Latvijas lielāko pilsētu teritorijas attīstības indekss
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Ventspils tiek reklamēta kā ģimeniska pilsēta. 
Suns arī ir ģimenes loceklis, bet kaut kur iet 
ar viņu praktiski nav iespējams.

Suns – cilvēka draugs. Vairāk kā 2000 
gadus viņš dzīvo kopā ar cilvēku – 
kalpo, apsargā, auklē bērnus vai arī 
vienkārši  dzīvi dara priecīgāku. Pastāv 
apzīmējums „suņa uzticība”, kas nozī-
mē bezierunu uzticību.  Tajā pat laikā 
suņa turēšana cilvēkam uzliek arī no-
teiktus pienākumus, it sevišķi pilsētas 
apstākļos. 

Uzskatu par nepieciešamu, apspriežot daudzzīvokļu  
dzīvojamo māju problēmas, vispirms sākt ar šodien 
tik aktuālo jautājumu par patērētā ūdens aprēķina 
noteikumiem.

Suņu dzīve Ventspilī

Par problēmām daudzzīvokļu dzīvojamās mājās

Saskaņā ar Ministru kabi-
neta 15.09.2015.g. noteiku-
miem Nr.524 „Kārtība, kādā 
nosaka, aprēķina un uzskai-
ta katra dzīvojamās mājas 
īpašnieka maksājamo daļu 
par dzīvojamās mājas uztu-
rēšanai nepieciešamajiem 
pakalpojumiem”  uzņē-
mums “Ūdeka” izmainījis 
norēķinu par patērēto ūdeni 

ietvaros šādus ūdensskaitī-
tājus „Ūdeka” jau uzstādīju-
si  mājās Sarkanmuižas ielā 
13 un Brīvības ielā 33/35.  
Kā liecina šo skaitītāju prak-
tiskais pielietojums, šajās 
mājās starpība ūdensskaitī-
tāju rādījumos nav, vai arī tā 
ir minimāla.

 Lai šādus skaitītājus uzstā-
dītu, nepieciešama ne tikai 
visu mājas iedzīvotāju piekri-
šana, bet arī naudas līdzek-
ļi – viens skaitītājs maksā 
apmēram 40 eiro. Lielākoties 

daudzdzīvokļu dzīvojamo 
māju iedzīvotājiem šādu 
līdzekļu nav. Izsakot daudz-
dzīvokļu dzīvojamo māju 
iedzīvotāju domas, uzska-
tu, ka Ventspils domes līdzfi-
nansēšanas programmā jāie-
tver ne tikai dzīvojamo māju 
renovācijas darbi, bet arī izde-
vumi ūdensskaitītāju ar rādī-
jumu distances nolasīšanas 
iespējām uzstādīšanai. Pie 
kam līdzfinansējumam jābūt 
ne mazākam par 50%. 

Marina Djakova

kārtību. Daudzi iedzīvotāji ar 
šo kārtību nav apmierinā-
ti, jo starpība starp mājas 
kopējā ūdens patēriņa skai-
tītāja rādījumiem un dzīvok-
ļos uzstādīto ūdens skaitītā-
ju rādījumu kopsummu tiek 
uzrēķināta tā saucamajiem 
„negodprātīgajiem patē-
rētājiem”, bet ja tādu nav, 
tad šo starpību sadala uz 

visiem ūdens patērētājiem.  
Uzskatu šādu neuzskaitī-
tā ūdens daudzuma sadali 
par visai nekorektu, jo šajā 
gadījumā „vainīgais”  patē-
rētājs kļūst par tādu kā grē-
kāzi un saņem milzu rēķinus 
par visas mājas ūdensskaitī-
tāju kļūdu dēļ radušos pār-
tēriņu. Šādu situāciju iespē-
jams labot tikai uzstādot 
katrā dzīvoklī jaunās paau-
dzes ūdensskaitītāju ar rādī-
jumu distances nolasīša-
nas iespējām. Pilotprojekta 

S 
uni nepieciešams audzināt, arī 
pašiem jāievēro vesela virkne 
noteikumu. Audzēknis nedrīkst 
traucēt apkārtējo mieru (diennak-
ti gaudot un riet), pastaigu laikā 

jāsavāc suņa atstāto nesmukumu, dzīvoja-
mos kvartālos suni nedrīkst atlaist  no pava-
diņas, atsevišķu sugu suņus nedrīkst izvest 
pastaigā bez uzpurņa, nedrīkst arī ļaut bēr-
niem  izvest pastaigā liela auguma suņus, ar 
kuriem bērns nevar tikt galā.

Ventspilī suņu īpašnieku ir daudz, un vai-
rums no viņiem ir apzinīgi ļaudis. Protams, ir 
arī neapzinīgie, kuri bojā visu kopainu. „Man 
īpaši patīk, protams, pēdiņās, saimnieki, 
kuriem ir slinkums pašiem iziet pastaigā ar 
savu suni un viņi to vienkārši izlaiž skraidīt 
bez pieskatīšanas,” saka Diana. „Tā nedrīkst 
rīkoties, tas ir bīstami gan cilvēkiem, gan 
citiem suņiem. Reiz par manu mazo meitiņu 
tīri fizioloģisku dziņu iespaidā lielu interesi 
izrādīja  reizes 4 par viņu lielāks bez pieskatī-
šanas palaists suns. Tik ātri savā dzīvē nebiju 
skrējusi,” sacīja sašutusī sieviete.

„Bet man dažkārt liekas, ka dzīvoju 
Čečenijā, kur suns skaitās netīrs dzīvnieks”, 
tā saka Irisa.

Pirms dažiem gadiem, sekojot modei, viņa 
iegādājās mazu, tā saucamo kabatas sunī-
ti. „Visā pasaulē ar tādiem sunīšiem var iet 
visur, arī veikalos. Arī es tā darīju, bet saskā-
ros ar faktu, ka niknu cilvēku ir daudz vairāk 
par nikniem suņiem. Tiešas sadursmes, godī-
gi sakot, notiek reti, bet šķībus niknus ska-
tus redzu bieži. Nesaprotu, kādēļ netīri un 
darba apģērbos tērpti cilvēki, kas varbūt tīrī-
juši kanalizāciju, nekādu nepatiku neizraisa, 
bet mans mazais, veselais,  tīrais un potētais 
sunītis gan. Viņa šampūns vien maksā divas 
reizes dārgāk par manējo,” Irisa smejas.

Suni dienas laikā jāizved pastaigā mini-
mums divas reizes. Lielākais vairums suņu 
īpašnieku Ventspilī savu suņu atstātās „vizīt-
kartes” iemācījušies savākt. Visiem kabatās 
šim nolūkam domāti maisiņi. Gan pašiem 
patīkami, ka viss ir tīrs, gan arī nav jābaidās 
no soda – municipālā policija nesnauž. Bet, 
kaut arī rīkojies kā vajag, vienalga nākas pie-
dzīvot nepatīkamus brīžus. Katrs, kam nav 
slinkums, cenšas aizrādīt, it sevišķi modras 
ir padzīvojušas dāmas. No droša attāluma 
(pat no 3. stāva loga) sunim un viņa saim-
niekam tiek doti dažādi padomi, dažkārt arī 
necenzēta leksika un draudi apliet ar verdošu  
ūdeni. „Mans pasaules redzējums no brīža, 

kad ģimenē uzradās suns, kardināli mainī-
jies,” saka Kristīne. „Es vienmēr uzskatīju, 
ka vecās kundzītes ir tādas mīļas, gudras un 
taktiskas. Izrādījās, ka viņu vidū ir dažas gata-
vās fūrijas, bet izteicienus varētu apskaust 
pat ostas krāvēji,” sieviete ir gauži apbēdi-
nāta. Pie kam interesanti, ka šadi uzbrukumi 
parasti adresēti tikai sievietēm vai bērniem 
ar nelieliem dzīvniekiem. Vīriešiem ar liela-
jiem suņiem neviens rupjas replikas neveltī 
un dzīvot nemāca.

Lai ērtāk  savāktu un utilizētu  suņu atstā-
to labumu, pilsētas dažādās vietās izvieto-
tas speciālas urnas. Bet speciālie maisiņi gan 
pazūd ar skaņas ātrumu. „Es vienreiz atkaro-
ju veselu paciņu ar šiem maisiņiem,” stāsta 
Ņina. „Pastaigājos un redzu, kāda sieviete 
velk ārā šos maisiņus vienu aiz otra. Tad es 
viņai teicu, ka šie maisiņi ir speciāli apstrā-
dāti un neko citu, piedodiet, kā suņu kakas 
tajos glabāt nedrīkst. Protams, samelojos, 
bet sieviete momentā maisiņus atlika atpa-
kaļ,”  Ņina smejas.

Ventspils tiek reklamēta kā ģimeniska pil-
sēta. Suns arī ir ģimenes loceklis, bet kaut 
kur iet ar viņu praktiski nav iespējams. 
Pastaigājoties pa pilsētu, Sergejs satika sen 

neredzētus draugus. Nolēma ieiet āra kafej-
nīcā, pasēdēt, parunāties. Iestādījumā nebija 
ne dzīvas dvēseles, bet ilgi nācās lūgties, lai 
atļauj ieiet ar suni. Atļāva gan, bet vietu ierā-
dīja blakus durvīm un brīdināja, ka ja atnāks 
vēl kādi apmeklētāji, nāksies iet projām. „Es 
gana bieži esmu ārzemēs un nereti noskatī-
jos, kā, it īpaši dienvidu valstīs, apmeklētājus 
ar suņiem kafejnīcās ielaiž bez problēmām 
un četrkājainais draugs stundām ilgi guļ zem 
galdiņa, neviens nedzen ārā. Taisni otrādi, cil-
vēki smaida, interesējas, kās tā par sugu, vai 
drīkst uzcienāt. Bet mēs te jūtamies kā tādi 
spitālīgie,” vīrietis saka.

Bet Kristīne atzinās, ka eksperimenta veidā 
vēlējusies noskaidrot, vai Ventspilī iespējams 
ar suni braukt taksometrā. Viņa ar ģimeni 
sataisījās doties ciemos uz pilsētas otru galu, 
bet suni mājās atstāt negribējās – sunītis vēl 
pavisam jauniņš un nav pieradis palikt mājās 
viens pats. „Izsaucot taksometru pa telefo-
nu godīgi brīdinājām dispečeri, ka brauksim 
kopā ar suni, paskaidrojām, cik tas suns ir 
liels (vidēja izmēra, drīzāk mazs). Dispečere 
apgalvoja, ka nekādu problēmu nebūs.  Bet, 
kad ar suni izgājām no kāpņu telpas, takso-
metra vadītājam bija tāda sejas izteiksme, it 

kā mums pie pavadiņas būtu vismaz lācis, 
pie kam traks. Iekāpt mašīnā ar suni viņš 
kategoriski aizliedza. Nācās salā visai pilsē-
tai cauri  doties ar kājām. Kaut kā negribē-
jās skaidroties, kuru dispečere maldinājusi – 
mūs, vai savu kolēģi,” tā Kristīne.

Pludmale no dzīvnieku klātbūtnes tiek sar-
gāta sevišķi rūpīgi. It kā jau esot kaut kur 
tālā nomalē ierādīta vieta kur drīkst atrasties 
ar suņiem, tikai neviens tā īsti nezin, kur tas 
ir. Visur citur pie pieejas pludmalei (pilsētā, 
Pārventā, Staldzenē un Bušniekos) uzstādītas 
zīmes ar pārsvītrotu suni. Vasarā, kad pludma-
li pārpludina tūristi no kaimiņzemes, munici-
pālajiem policistiem darba vairāk. Viesi nekā-
di nespēj saprast, kādā veidā viņu maziņais 
sunītis var traucēt apkārtējiem un par ko gan 
jāmaksā soda nauda. Tad viņiem tiek skaid-
rots, kādas šausmas būs, ja tas sunītis atstās 
čupiņu (ak, briesmas, ak, šausmas) un kas 
tad notiks ar pludmali, kurai piešķirts Zilais 
karogs! Kaut gan visi, kam ir suns, zina, ka ja 
suns pirms tam ir kārtīgi izstaigināts, tuvākajās 
stundās nebūs ne peļķītes, ne čupiņas.

Kas gan vienmēr priecājas, redzot cilvē-
ku ar suni – tie ir bērni. Smaida un uzdod 
trīs neizbēgamos jautājumus: Kā sauc? Vai 
nekož? Vai drīkst paglaudīt? Kā rāda prakse, 
ar pieaugušajiem gan var būt visādi. Neviens 
jau neapstrīd, ka uz ielas jāievēro tīrība un 
iedzīvotāji nedrīkst viens otram radīt neēr-
tības. Bet tomēr sazin vai vajag, lai pilsēta 
būtu sterila. Jo sterilitāte pēc būtības liecina 
par dzīvības trūkumu. 
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Ventspils hokeja klubs “VENTA 2002” 
ar skaistu uzvaru triumfējusi Latvijas 
čempionāta 1.līgas finālsērijā. Sērijā 
līdz trim uzvarām jaunie Ventspils 
hokejisti trīs spēlēs pārspēja HK 
“Liepāja Juniors” vienību, pirmo reizi 
gan čempionāta, gan komandas 
pastāvēšanas vēsturē iegūstot zelta 
medaļas 1.līgā. Pirmoreiz vēsturē 
iegūtas arī tiesības jaunajā sezonā 
spēlēt Latvijas čempionāta augstā-
kajā līmenī – virslīgā!

Pavasaris kaut lēnām, bet tomēr saņem savas tiesības. Arī vasara vairs nav tālu, 
un tas nozīmē, ka visai ievērojami aktivizēsies velobraucēji. Bet tas, savukārt, 
saistīts ar velosipēdu zādzību skaita palielināšanos.  Kaut arī saskaņā ar polici-
jas datiem  pēdējā laikā šāda veida zādzību skaitam ir tendence samazināties, 
tomēr risks zaudēt savu divriteņu transporta līdzekli joprojām pastāv. Līdz ar to 
nepieciešams ievērot attiecīgus drošības līdzekļus.

Sargā savu velosipēdu

Galvenais noteikums – neatstāt nepie-
skatītu velosipēdu pagalmā vai kāpņu telpā 
kaut uz dažām minūtēm. Nepieciešams 
parūpēties par attiecīgajiem pretaizdzīša-
nas līdzekļiem, un te nu gan nevajadzē-
tu skopoties, jo lēto  tievo trosīti ļaunda-
ris pārkniebs dažu sekunžu laikā. Ja troses 
garums atļauj, nepieciešams velosipēdu 
piestiprināt ar abiem riteņiem un rāmi. Ja 
velosipēds tiek atstāts stāvvietā, nepiecie-
šams noņemt visu aprīkojumu, kas ir noņe-
mams (sūkni, lukturi u.tml.).

Iegādājoties jaunu transportlīdzekli, 

velosipēdam tiek izdota pase, to vajag gla-
bāt, bet ja dokuments nozaudēts, nepie-
ciešams pierakstīt rāmja numuru. Ļoti 
vēlams velosipēdam piedot kādu rakstu-
rīgu individuālu iezīmi  (uzlīmīti vai skrā-
pējumu kādā slēptā vietā), pēc kuras velo-
sipēdu būtu viegli identificēt. Vēlama arī 
velosipēda kvalitatīva, asa fotogrāfija.

Jāņem vēra, ka ja jums piedāvā pirkt 
lietotu velosipēdu, tā sacīt, no rokas, un 
tam nav dokumentu, bet cena visnotaļ 
zema, visticamākais, ka šis velosipēds ir 
zagts. 

Latvijas čempionāta 1. līgas zelts 
kabatā. Nākamais posms – virslīga!

P 
agājušajā gadā HK “VENTA 2002” 
pirmo reizi debitēja pieaugu-
šo hokejā, aizvadot savu debijas 
sezonu Latvijas čempionātā 1.līgā. 
Pirms tam ventspilnieki bija trium-

fējuši Baltkrievijas U-18 čempionātā, patī-
kami pārsteidzot hokeja saimniecību visā 
Latvijā. Debijas sezonā pieaugušo konkuren-
cē ventspilnieki izcīnīja ceturto vietu. Labs 
panākums komandai, kurā spēlē vien jau-
nieši. Šogad bija izvirzīts mērķis spert vēl 
vienu soli uz priekšu, taču tam, ka izdosies 
tik straujš un fantastisks progress, pirms 
sezonas sākuma daudzi nespēja noticēt. 
Regulāro čempionātu izdevās noslēgt tre-
šajā vietā, bet pēc tam izslēgšanas spēlēs 
ventspilnieki vispirms apspēlēja hokeja sko-
las “RĪGA 2000” jauno maiņu, bet pēc tam 
pārspēja arī Tukuma hokeja klubu. Puiši bija 
uz īsta viļņa visu finālsēriju, un to pierādīja 

izšķirošās spēles par zelta medaļām – uzva-
ras trijās spēlēs pēc kārtas un čempionu 
tituls kabatā! Lūk, rezultāts ilggadēja mēr-
ķtiecīga, uz izaugsmi un rezultātu vērsta 
kluba attīstības darba rezultāts!

Tagad ir iespēja spert nākamo soli – debi-
tēt arī virslīgas čempionātā, taču to, vai jau 
nākamgad HK “VENTA 2002” redzēsim virslī-
gas klubu saimē, vēl pāragri spriest. Kā skaid-
ro hokeja kluba “VENTA 2002” vadība, tas 
būs atkarīgs no vairākiem faktoriem. To, vai 
Ventspils izmantos HK “VENTA 2002” 1.Līgas 
komandas izcīnīto iespēju izveidot savu virslī-

gas komandu, kvalitatīvi nostiprināt bērnu un 
jauniešu hokeja sistēmu, kas ir katra sporta 
veida ilgtspējas un panākumu pamatā, lielā 
mērā būs atkarīgs tieši no Ventspils pilsētas 
tēvu lēmumiem. Ventspilnieki savā izcilajā 
infrastruktūrā ir pelnījuši tai atbilstošu saturu, 
jo īpaši, ja tas sūrā un grūtā darbā ir nopelnīts, 
uzsver kluba vadība. HK “VENTA 2002” dalība 
Latvijas virslīgas čempionātā nav iedomāja-
ma bez īpašas Ventspils pilsētas domes un SIA 
“Olimpiskais centrs “Ventspils”” pretimnākša-
nas, uzskata kluba vadība.

Komandas ilggadējais viens no valdes 
locekļiem Oļegs Sorokins (viņš finālsērijā palī-
dzēja savai komandai arī kā spēlētājs uz ledus 
un guva uzvaras vārtus trešajā finālā!) uzsver, 
ka galvenais no nākamajiem kluba “VENTA 
2002” attīstības soļiem ir pilnīgi skaidrs – visās 
vecuma grupās un līmeņos jāiekļūst Latvijas 
čempionāta godalgoto trijniekā. “Es domāju, 
ka tas būtu svarīgākais tieši šajā jauniešu un 
junioru vecuma līmenī. Esmu pārliecināts, ka 
mums šo sekmīgi iestrādāto sistēmu jāattīs-
ta tālāk, un jāizaudzina bērnus tik daudz, lai 
varētu cīnīties par visaugstākajām vietām un 
redzētu mūsu ventspilniekus dažāda vecuma 
Latvijas izlasēs, tajā skaitā nacionālajā pieau-
gušo valstsvienībā. Tie nav tikai tukši vārdi vai 
solījumi, mums patiešām ir ļoti labs poten-
ciāls. Spilgti piemēri nav tālu jāmeklē – HK 
“VENTA 2002” puiši jau ir spējuši to paveikt.”

Hokeja klubs “VENTA 2002” vēlas izteikt 
pateicību hokejistiem, viņu vecākiem un, 
protams, treneriem Robertam Grosbergam, 
Mikam Golubovičam, Nikolajam Grebņovam, 
Vladislavam Dobreņkijam, Jānim Golubovičam, 
kā arī komandas vadībai Oļegam Sorokinam, 
Uldim Kristiņam un Aivim Landmanim par 
ieguldīto neatsveramo darbu! Šo vēsturis-
ko panākumu nebūtu iespējams sasniegt 
bez kluba atbalstītājiem SIA “Ventspils 
nafta terminals”, 
AS “Ventbunkers”, 
AS “Kālija parks”, 
Venstpils pilsētas 
pašvaldības un SIA 
“Olimpiskais centrs 
“Ventspils”.

Hokeja klubam “VENTA 2002” regulārā 
sezona ir praktiski beigusies, taču treniņu 
process turpināsies. Klubs arī nedomā apstā-
ties pie sasniegtajiem panākumiem, bet gan 
soli pa solim turpināt attīstību. Pašlaik klubs 
kopā ar saviem uzticīgajiem atbalstītājiem 
uzsācis veidot U-18 vecuma komandu, kura 
būs nodrošināta ar maksimāli labiem apstāk-
ļiem individuālam un komandas progresam. 
Jauniešiem būs pieejama labākā infrastruktū-
ra: ledus un mākslīgā ledus laukumi, slidu asi-
nāšana un profilēšana, minifutbola laukums, 
stadions, vieglatlētikas manēža, smagatlēti-
kas zāle, peldbaseins, sporta ārsts, fiziotera-
peits, masieris un pirts. Treniņa procesā tiks 
iesaistīts vieglatlētikas treneris un fiziotera-
peits. Dzīvošana un uzturs būs nodrošināts HK 
“VENTA 2002” hokeja mājā, bet mācīšanās 
iespējas ir valsts ģimnāzijā, vidusskolā un teh-
nikumā. Īpaši gaidīti 2001. un 2000. gadā dzi-
mušie talantīgie jaunieši. Pirmie “try-out” tre-
niņi jau 4. un 5. maijā plkst. 13.15! 

Arnis Pētersons
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A U N S
Darbā gaidāmi atbildīgi pienākumi. Var rasties labas iespē-
jas parādīt, uz ko esi spējīgs. Vienlīdz sekmīgs laiks gan 

karjerai, gan privātajam biznesam, tikai jāuzmanās no neprecizitā-
tēm un pārpratumiem. Iekšējās sajūtas pavasarīgas un romantiskas, 
atver sirdi mīlestībai.

V Ē R S I S
Viegli veidosies kontakti ar cilvēkiem un sarunas būs 
auglīgas. Ar enerģisku rīcību iespējams pavairot ienāku-

mus – meklē jaunas iespējas, pievērsies privātam biznesam. Kaut 
arī dzīvē it kā viss kārtībā, mazliet domīgs noskaņojums sirdslietās. 
Izrunājies ar savu otro pusīti.

D V Ī Ņ I
Daudz enerģijas, ko vajadzētu izmantot sen kārotu mērķu 
sasniegšanai. Darbā idejas un vajadzīgie kontakti nāks 

īstajā brīdī. Dienu steigā neatstāj novārtā attiecību jomu. Ar mīļo-
to cilvēku vajadzētu no sirds izrunāties un tikt skaidrībā, kas kuram 
sakrājies uz sirds.

V Ē Z I S
Gūzma mājas darbu, sabiedrisko un profesionālo pienā-
kumu. Dienas skries ātri kā vāveres ritenī, tāpēc svarīgi 

saplānot darāmo uz priekšu. Ja kārtojamas darīšanas iestādēs, labi 
sagatavojies. Brīvdienās atpūties, apmeklē kādu pasākumu vai sarī-
ko mājas ballīti draugiem.

L A U V A
Ar labestību un smaidu atvērsi ceļu uz cilvēku sirdīm, pozi-
tīvas emocijas palīdzēs ikdienas gaitās. Tas būs kā pluss 

gan lietišķās, gan privātās attiecībās. Darbā uz pleciem gulsies liela 
atbildība, taču tu sekmīgi ar pienākumiem tiksi galā. Tas var kalpot 
par pamatu jauniem sasniegumiem.

 
J A U N A V A
Svarīga ģimene, rūpes par savējiem un mājas saimniecī-
bu. Brīvdienās ieplāno mājokļa uzpošanu, palutini ģimeni 

ar gardu maltīti un sazinies ar savējiem svešatnē. Spēks ir dzimtas 
kopības sajūtā. Darbā var nākt kādas pārmaiņas, ja kaut kas nav pa 
prātam, uztver to mierīgi.

S V A R I
Ar interesi tversi visu jauno, gribēsi uzzināt un izzināt. 
Tajā pat laikā būs savs viedoklis par norisēm, un patiesī-

bā to būs diezgan grūti mainīt. Jābūt tolerantam un elastīgam, citādi 
iespējami konflikti. Lielāka uzmanība jāvelta naudas lietām, var būt 
nelietderīgi tēriņi par smukumlietām. 

S K O R P I O N S
Pastāv iespējas izveidot jaunus lietišķos kontaktus un 
atrast atbalstītājus savām idejām, tādējādi uzlabojot peļņas 

iespējas nākotnē. Iegādājies lielākus pirkumus mājas saimniecībai. 
Brīvdienās apmeklē kultūras vai sporta pasākumus vai satiecies ar 
seniem, mīļiem draugiem.

S T R Ē L N I E K S
Tavs pozitīvisms un darbīgums iedvesmos līdzcilvēkus 
– jauni plāni darbā un noderīgas biznesa idejas. Mājas 

saimniecība nebūs pirmajā vietā, taču privāto dzīvi novārtā atstāt 
nevajadzētu. Ja tev ir otrā pusīte, dari visu, lai attiecības kļūtu 
ciešākas. 

M E Ž Ā Z I S
Būsi uz lietišķā viļņa un pienākumus veiksi ar lielu atbil-
dības sajūtu. Naudas lietās gan kaut kas var bremzēties, 

tāpēc esi uzmanīgs darījumos un tēriņos. Pēc smagām darba die-
nām labi atpūties. Vajadzētu atrast laiku mīļam, romantiskam pasā-
kumam ar savu otro pusīti. 

Ū D E N S V Ī R S
Pārdomas par dzīvi, vēlme iedziļināties situācijās un nokļūt 
līdz pašām dzīlēm. Tas var noskaņot uz pesimistiska viļņa, 

taču tam nu gan nevajadzētu ļauties. Ir pavasaris, viss plaukst un 
zeļ! Brīvdienās pozitīvas emocijas gūsi, satiekoties ar draugiem vai 
pavadot laiku ar mīļoto. 

Z I V I S
Ļoti labs laiks saimniecības darbiem. Brīvdienās sarīko 
pavasara tīrīšanu, nomazgā logus, sakop āra teritoriju un 

palutini savus mīļos ar gardām maltītēm. Darbā ies diezgan nemie-
rīgi, taču tu ar visu tiksi galā. Ja iespējams, atrodi kādu brīdi vienat-
nei, lai sakārtotu domas.

HORO
SKO
PI   
28.04-11.05.2017.

Guna 
Kārkliņa, 
sertificēta 
astroloģe

 Jau tradicionāli pavasarī visā Latvijā norit teritoriju sakopšanas darbi. Vieni aktīvi iesaistās publiski izzi-
ņotās talkās, citi – domubiedru un draugu grupās, neatkarīgi no republikas mēroga aktivitātēm, pulcējas 
pašu radītās tradicionālās talkās. Tādas ik gadu notiek arī vecajā raķešu bāzē, mežā un pludmalē NATO 
nobrauktuves apkaimē, kā arī Liepenes pludmalē. Kopumā šogad abās vietās savākti teju 100 atkritumu 
maisu!

 

Lielajās talkās Liepenē un 
vecās raķešu bāzes mežā 
savākti teju 100 atkritumu maisi!

T 
radīcija talkot armijas vecās 
raķešu bāzes teritorijā aiz-
sākās 2005.gadā. Tās rīko-
tājs visus šos gadus ir 
Ojārs Grīnbergs. Viņš stās-

ta, ka pirms 12 gadiem toreizējais 
Vārves pagasta priekšsēdētājs Artūrs 
Cīrulis, nu jau pensionārs, uzaicinājis 
sakopt ventspilnieku vidū tik iemīļo-
to pastaigas un atpūtas vietu.

Šogad talkā kopā ar “Vienotības” 
Ventspils nodaļas biedriem, ģime-
nēm un draugiem piedalījās kopu-
mā 30 talkotāju. “Šī bija jau kārtējā 
reize, kad sapulcējāmies vienkopus 
uz talku, kas ir tāda lieliska tradīcija 
jau kopš 2005. gada. Šī ir Ventspils 
pilsētas pludmalei pieguļoša terito-
rija, kuru aktīvi izmanto ventspilnie-
ki un pilsētas viesi. Taču teritorija jau 
atkal ir ļoti piemēslota. Esmu par to 
nepatīkami pārsteigts, jo pagājuša-
jā gadā mēs te savācām ļoti daudz 
atkritumu, iespējami daudz satīrī-
jām. Daudzi ventspilnieki acīmredzot 
ir bijuši ļoti bezkaunīgi, pat atvedot 
un atstājot atkritumus. Darba bija ļoti 
daudz. Viennozīmīgi varu jau tagad 
paredzēt, ka arī nākamajā gadā šeit 
būs jāatgriežas,” sacīja talkas rīkotājs 
Ojārs Grīnbergs.

Darbs tiešām paveikts ļoti apjo-

mīgs. Kopumā pāris stundu laikā 
savākti 60 lieli maisi ar atkritumiem! 
Diemžēl cilvēki, kuri brauc atpūsties, 
reti jūt atbildību, ka aiz sevis ir jāsa-
vāc. Talkotāju neizpratne ir sapro-
tama. Kāpēc var atvest līdzi pilnas 
pudeles un ēdienu kārbas, iepako-
jumus un traukus, bet aizvest tukšus 
līdz tuvākajam atkritumu punktam 
vairs nevar? Kad cilvēki sapratīs, kad 
pēc viesošanās atpūtā pie jūras, aiz 
sevis jāsavāc arī visi atkritumi? 

Kad talka bija galā, Vārves pagasta 
saimnieces cienāja ar mājas virtuvē 
vārītu gardu zupu. 

Savukārt Liepenes pludmali kopā 
ar Tārgales pagasta iedzīvotājiem 
Lielās talkas ietvaros devās sakopt 
Nacionālās apvienības Ventspils 
nodaļas pārstāvji – Bruno Jurševics, 
Anželika Jurševica, Vigo Sviķekalns, 
Gita Rēvalde, Edvards Ratnieks un 
Jānis Makkars, līdzi ņemot ģimenes, 
draugus un domubiedrus. Kopīgi tika 
sakopta iedzīvotāju iecienīta atpūtas 
vieta. Arī šī ir kļuvusi par tradicionā-
lu talkošanas vietu, tradīcija aizsākās 
pirms četriem gadiem, stāsta viens 
no rīkotājiem Bruno Jurševics.

“Tieši šeit tāpēc, ka te mums 
pašiem patīk atpūsties, turklāt – ne 
tikai vasarā vien. Šeit ir nepiecie-

šams savākt to, ko pilsētnieki atstā-
juši. Esam viens otram apsolījuši, ka 
to darīsim tik ilgi, cik vien mums 
spēki atļaus, tādēļ esam šeit jau tra-
dicionāli ik gadu. Bijām gan cerējuši 
uz siltu laiku, bet atbraucām un bija 
ļoti vēsi, taču tas netraucēja mums 
darīt to, ko bijām iecerējuši!” stāstīja 
Bruno Jurševics. 

Šogad Liepenes pusē jaunākajam 
talkotājam bija tikai viens gadiņš. 
“Vēl bija arī viens cilvēks ar kustību 
traucējumiem, vedām līdzi. Viņš ļoti 
vēlējās doties mums līdzi un palī-
dzēt. Viņš bija ļoti gandarīts un lai-
mīgs, ka pēc ilga laika atkal varēja 
nokļūt pludmalē.”

“Kā allaž, labi pastrādājām. 
Savācām ļoti daudz maisu ar atkri-
tumiem. Riepu bija mazāk nekā citus 
gadus. Vispār atkritumu kļūst mazliet 
mazāk. Mēs tagad jau varam veikt 
salīdzinājumu, talkojam šeit taču jau 
četrus gadus. Tādēļ vēlos izteikt lielu 
paldies visiem talkotājiem, pagasta 
vadītājam Mārcim Laksbergam par 
viesmīlīgo uzņemšanu un kempin-
ga saimniecei, ka pēc labi padarī-
ta darba varam labi atpūsties,” teica 
Bruno Jurševics. Arī Liepenes pusē 
pēc labi padarīta darba gaidīja pikniks 
ar gardu maltīti kempingā “Jēņi”. 



ОВЕН
На работе вас ожидают ответственные обязанности. Может 
представиться случай продемонстрировать, на что вы спо-

собны. Одинаково удачный период как для карьеры, так и для част-
ного бизнеса, нужно только избегать неточностей и недоразумений. 
Внутренние ощущения – весенние, романтические, откройте свое серд-
це для любви. 

ТЕЛЕЦ
Вы будете легко устанавливать контакты с людьми, а 
беседы окажутся плодотворными. Если будете энергич-

ны, удастся увеличить доходы – ищите новые возможности, займитесь 
частным бизнесом. Несмотря на благополучие в личной жизни, время 
от времени вы станете задумываться над своими отношениями. Вам не 
помешает вызвать на откровенный разговор свою «половинку». 

БЛИЗНЕЦЫ
Вас ожидает прилив энергии, что хорошо было бы исполь-
зовать для достижения давно намеченных целей. На работе 

нужные связи и идеи появятся именно тогда, когда это необходимо. В 
суете не забудьте и о личной жизни. Хорошо бы поговорить начистоту с 
любимым человеком. 

РАК
Вы будете крутиться как белка в колесе: домашние хлопо-
ты, общественная и профессиональная жизнь. Важно все 

хорошо распланировать. Если собираетесь обращаться в какие-либо 
учреждения, лучше основательно подготовиться. В выходные нужно 
хорошенько отдохнуть, можно посетить какое-либо мероприятие или 
устроить вечеринку для друзей. 

ЛЕВ
Доброжелательность вам проложит путь к сердцу окружа-
ющих, положительные эмоции помогут в решении текущих 

вопросов. Улыбка – хороший помощник как в деловых, так и в личных 
взаимоотношениях. На работе на вас будут возложены ответственные 
обязанности, и вы прекрасно справитесь с ними. Это может стать пер-
вой ступенькой к новым достижениям. 

 
ДЕВА
Для вас важны семья, забота о близких и домашние хлопо-
ты. В выходные хорошо запланировать уборку, побаловать 

семью чем-нибудь вкусненьким, пообщаться c родными, которые нахо-
дятся на чужбине. Ваша сила – в единении со своими родными. На 
работе могут произойти изменения, постарайтесь воспринимать новше-
ства спокойно. 

ВЕСЫ
Вы будете с интересом изучать все новое. У вас сложится 
собственное мнение относительно происходящих событий, 

и его будет довольно сложно изменить. Постарайтесь проявлять терпи-
мость, иначе возможны конфликты. Аккуратно распоряжайтесь деньга-
ми, могут возникнуть нецелесообразные траты. 

СКОРПИОН
Возможно, вы установите новые деловые контакты и сможете 
найти тех, кто поддержит ваши идеи, таким образом улучшив 
возможности заработка в будущем. Можно совершать круп-

ные покупки для домашнего хозяйства. В выходные посетите культур-
ные или спортивные мероприятия или встретьтесь со старыми добры-
ми друзьями. 

СТРЕЛЕЦ
Ваш позитивный и деятельный настрой вдохновят близких 
– будут рождаться планы на работе и ценные бизнес-идеи. 

Домашние заботы не будут на первом месте, но не забывайте о личной 
жизни. Если у вас есть любимый человек, постарайтесь сделать все воз-
можное, чтобы отношения стали еще более теплыми. 

КОЗЕРОГ
Вы будете на деловой волне и свои обязанности будете 
выполнять очень ответственно. В финансовых вопросах что-

то может пойти не так, поэтому будьте внимательны, совершая сделки и 
тратя деньги. После тяжелых трудовых будней важно хорошо отдохнуть. 
Нужно найти время для романтического вечера со своей «половинкой». 

ВОДОЛЕЙ
Размышления о жизни, желание в любой ситуации добраться 
до самой сути. Это может вас настроить на пессимистический 

лад, но не нужно поддаваться такому настроению. На улице весна, все 
цветет и пахнет! В выходные положительные эмоции вам подарят встре-
чи с друзьями или отдых с любимым человеком. 

РЫБЫ
Прекрасное время для работы по дому. В выходные реко-
мендуется устроить генеральную уборку, помыть окна, при-

вести в порядок приусадебный участок и побаловать близких изыскан-
ными блюдами. Обстановка на работе будет достаточно неспокойной, 
но вы сможете справиться с любой ситуацией. Постарайтесь найти сво-
бодную минутку, чтобы побыть наедине со своими мыслями.
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Гуна Карклиня, 
сертифицированный 
астролог 

Уже традиционно весной по всей 
Латвии проводятся работы по убор-
ке территории. Одни активно вклю-
чаются в публично объявленные 
толоки, другие – в группах едино-
мышленников и друзей, независимо 
от мероприятий республиканского 
масштаба, собираются на ими сами-
ми организуемых традиционных 
толоках. Таковые ежегодно прово-
дятся и на старой ракетной базе, в 
лесу и на пляже, в окрестностях так 
называемого натовского спуска, а 
также на пляже в Лиепене. Всего в 
этом году в обоих местах собрано 
почти 100 мешков отходов!  

 

Т радиция проводить толо-
ки на территории старой 
ракетной базы началась в 
2005 году. Её основатель 
и вдохновитель в тече-

ние всех этих лет – Оярс Гринбергс. 
Он рассказал, что 12 лет назад тог-
дашний председатель Варвской воло-
сти, теперь уже пенсионер Артурс 
Цирулис, пригласил привести в поря-
док так полюбившееся вентспилчанам 
место пеших прогулок и отдыха.  

В этом году в толоке вместе с 
членами Вентспилсского отделения 
«Виенотибы», их семьями и друзья-
ми приняли участия 30 человек. «Это 
был очередной раз, когда мы собра-
лись вместе на толоку, которая явля-
ется прекрасной традицией уже с 
2005 года. Это территория, прилегаю-
щая к городскому пляжу Вентспилса, 
которую активно используют вент-
спилчане и гости города. Однако тер-
ритория снова очень замусорена. Я 
был неприятно удивлён этому, так как 
в прошлом году мы здесь собрали 

очень много отходов и убрали сколько 
могли. Многие вентспилчане, видимо, 
были очень бессовестными, привозя 
и оставляя за собой здесь отходы 
и мусор. Работы было очень много. 
Однозначно уже сейчас могу предпо-
ложить, что и в следующем году сюда 
придется вернуться», - сказал Оярс 
Гринбергс.   

Работа действительно проделана 
очень объёмная. Всего за пару часов 
собраны 60 больших мешков с мусо-
ром! К сожалению, люди, которые 
приезжают отдохнуть, редко чувству-
ют ответственность за то, что за собой 
нужно убирать. Непонимание участ-
ников толоки понятно. Почему можно 
привезти с собой полные бутылки и 
коробки с едой, упаковку и посуду, 
а вот увезти пустые до ближайше-
го пункта сбора отходов уже нельзя? 
Когда люди поймут, что после отдыха 
на море за собой нужно убрать весь 
мусор?  

После завершения толоки хозяйки 
Варвской волости угостили всех вкус-
нейшим супом, сваренным на домаш-
ней кухне. 

В свою очередь, в рамках 
Большой толоки, привести в поря-
док пляж в Лиепене вместе с жите-
лями Таргальской волости отправи-
лись представители Вентспилсского 
отделения Национального объедине-
ния – Бруно Юршевицс, Анжелика 
Юршевица, Виго Свикекалнс, Гита 
Ревалде, Эдвардс Ратниекс и Янис 
Маккарс, взяв с собой семьи, друзей 
и единомышленников. Вместе было 
приведено в порядок место отдыха, 
полюбившееся жителям.  Оно также 
стало традиционным местом прове-
дения толоки – традиция началась 

четыре года назад, о чем рассказал 
один из организаторов толоки Бруно 
Юршевицс.  

«Именно здесь потому, что нам 
самим здесь нравится отдыхать, к 
тому же – не только летом. Здесь 
необходимо убрать то, что здесь оста-
вили горожане. Мы друг другу поо-
бещали, что будем делать это так 
долго, сколько силы позволят, поэ-
тому по традиции мы здесь каждый 
год. Надеялись на тёплую погоду, а 
приехали - было очень прохладно, 
однако это не мешало нам делать 
то, что задумали!», рассказал Бруно 
Юршевицс.  

В этом году самому юному участни-
ку толоки в окрестностях Лиепене был 
только годик. «Среди нас был также 
один человек с нарушениями движе-
ния, мы везли его с собой. Он очень 
хотел отправиться с нами и помочь. 
Он был очень счастлив и доволен 
тем, что после долгого времени снова 
мог оказаться на пляже». 

Как всегда, очень хорошо порабо-
тали. Собрали очень много мешков 
с мусором. Шин было меньше, чем 
в другие годы. Мусора вообще ста-
новится немного меньше. Мы сей-
час уже можем сравнить, ведь толоку 
проводим здесь уже в течение четы-
рёх лет. Поэтому хочу сказать боль-
шое спасибо всем участникам толо-
ки, председателю волости Марцису 
Лаксбергсу за гостеприимный приём, 
а хозяйке кемпинга - за то, что после 
хорошо сделанной работы можем 
хорошо отдохнуть», сказал Бруно 
Юршевицс. В Лиепене также, после 
хорошо проделанной работы, участ-
ников толоки ждал пикник с вкусным 
обедом в кемпинге “Jēņi”. 

Во время Большой толоки в Лиепене 
и в лесу, на старой ракетной базе, 
собрано почти 100 мешков отходов! 
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Вентспилс рекламирует себя как город для семьи. Собака 
тоже член семьи, но пойти с ней практически никуда нельзя.

Собака – друг человека. более 2000 лет она 
живет бок о бок с людьми – служит, охра-
няет, нянчит детей и просто делает жизнь 
радостнее. Выражение «собачья предан-
ность» означает преданность абсолютную. 
Однако содержание собаки накладывает 
на человека определенные обязанности, 
особенно в условиях города. Собаку необ-
ходимо воспитывать и самим соблюдать 
ряд правил. Питомец не должен мешать 
окружающим (выть и лаять сутки напро-
лет), за ним необходимо убирать во время 
прогулок, в жилых кварталах не спускать с 
поводка, собак определенных пород выгу-
ливать в намордниках, не отправлять на 
прогулку с крупными животными детей, 
которые не могут с ними справиться.

Обсуждая проблемы в многоквартирных домах, 
считаю необходимым начать с актуальной 
на сегодня темы правил расчета потребляемой воды.

Собачья жизнь в Вентспилсе

О проблемах в многоквартирных жилых домах

В соответствии с прави-
лами Кабинета министров 
от 15.09.2015 года №524 
«Kārtība, kādā nosaka, aprēķina 
un uzskaita katra dzīvojamās 
mājas īpašnieka maksājamo 
daļu par dzīvojamās mājas 
uzturēšanai nepieciešamajiem 
pakalpojumiem» («Порядок 
определения, расчета и учета 
доли оплаты за необходимые 
услуги по содержанию жилого 

зателей. Таковые уже были 
установлены в рамках пилот-
ного проекта предприятием 
«Удека» в домах по адре-
сам ул. Сарканмуйжас 13 и 
Бривибас 33/35. Практика 
показала, что в указанных 
домах разницы показаний не 
наблюдается или же она све-
дена к минимуму.

Для осуществления заме-
ны счетчиков, кроме согласия 
жильцов, необходимы денеж-
ные средства, которые, исхо-
дя из сегодняшних предложе-
ний, составят приблизитель-
но 40 евро за один счетчик.

Большинство жильцов 
многоквартирных домов не 
имеют таких средств.  

Выражая мнение жильцов 
многоквартирных домов, счи-
таю, что необходимо вклю-
чить в программу софинан-
сирования Вентспилсской 
думой не только реноваци-
онные работы жилых зда-
ний, но и затраты по уста-
новке счетчиков потребления 
воды с удаленным считыва-
нием. Доля софинансирова-
ния должна быть не менее 
50%. 

Марина Дьякова

дома для каждого владель-
ца квартиры») изменился 
порядок расчета предприяти-
ем «Удека» за потребленную 
воду. Многие жильцы недо-
вольны порядком расчета, 
т.к. разницу между показани-
ями общедомового счетчика 
и суммой показаний квартир-
ных счетчиков насчитывают 
в первую очередь так назы-
ваемым «недобросовестным 

потребителям», а если тако-
вых не имеется, то раскиды-
вают в равных долях на всех. 
Я считаю такой метод рас-
пределения неучтенной воды 
крайне некорректным, пото-
му что в этом случае прови-
нившийся потребитель ста-
новится этаким «козлом отпу-
щения» и получает огром-
ные счета с погрешностями 
всего дома. Изменить ситу-
ацию возможно после заме-
ны квартирных счетчиков 
потребления воды на счет-
чики нового поколения с уда-
ленным считыванием пока-

В Вентспилсе так называемых 
«собачников» немало, и большин-
ство из них люди сознательные. 
Конечно, есть «паршивые овцы, 
портящие все стадо». «Особенно 

мне нравятся нерадивые хозяева, которым 
лень гулять с собаками, и они просто выпу-
скают их бегать самостоятельно», – рассказы-
вает Диана. «Так поступать нельзя, это опас-
но и для людей, и для других собак. Однажды 
моей девочкой в виду естественных физиоло-
гических причин очень заинтересовался сво-
бодно гуляющий кобель раза в 4 крупнее. Так 
быстро я никогда в жизни не бегала», – возму-
щается женщина.

«А мне иногда кажется, что я живу где-то в 
Чечне, где собака считается грязным живот-
ным», – поделилась Ириса. Несколько лет 
назад она, поддавшись моде, завела крохот-
ную, так называемую карманную собачку. «Во 
всем мире с такими собаками ходят везде, в 
том числе и по магазинам. И я так делаю и 
пришла к выводу, что злобных людей гораз-
до больше, чем злобных собак. Открытые 
столкновения, правда, случаются редко, но 
косые недобрые взгляды ловлю почти всег-
да. Не понимаю, почему люди в грязной или 
рабочей одежде, в которой, возможно, только 
что ремонтировали канализацию, никого не 
смущают, а моя здоровая, привитая и чистая 
собачка не нравится. Да ее шампунь стоит в 
2 раза дороже, чем мой», – смеется Ириса.

Как минимум дважды в день собаку необ-
ходимо выгуливать. Подавляющее большин-
ство владельцев собак в Вентспилсе давно 
приучились «визитные карточки» своих 
питомцев убирать. Пакетики для этих целей 
в карманах есть у всех.  И самим приятно, 
когда чисто, а еще – можно нарваться на 
штраф – муниципальная полиция не дрем-
лет. Но даже если поступать как положено, 
все равно можно пережить много неприят-
ных минут. Замечания делают все кому не 
лень, особенно бдительны пожилые дамы. 
С безопасного расстояния (через окно этажа 
так с 3-го) на собаку и сопровождающего ее 
человека обрушиваются поучения, бывает и 
отборный мат, и угрозы обварить кипятком. 
«Моя картина мира поменялась с тех пор, как 
в нашей семье появилась собака», – подели-
лась Кристина. «Я всегда думала, что милые 
старушки – это образец мудрости, такта, тер-
пения и любви. Оказалось, что среди них 

попадаются настоящие фурии, а выражени-
ям, которые они себе позволяют, позавидуют 
портовые грузчики», – огорчается женщина. 
Причем замечено, что атакам подвергаются 
только женщины и подростки с некрупными 
животными. Мужчин же с собаками серьезных 
пород никто не оскорбляет и жизни не учит.

Для удобной утилизации продуктов жиз-
недеятельности собак в разных местах горо-
да установлены специальные урны. Правда 
пакетики из них исчезают со скоростью звука. 
«Я однажды отстояла целую пачку для нашей 
урны», – рассказывает Нина. «Гуляю как-то и 
вижу, как какая-то женщина вытягивает наши 
пакетики один за другим. Тогда я ей сказала, 
что они обработаны специальным составом 
и в них кроме, пардон, экскрементов ничего 
класть нельзя. Обманула, конечно, но женщи-
на проворно вернула все на место», – смеет-
ся Нина.

Вентспилс рекламирует себя как город для 
семьи. Собака тоже член семьи, но пойти с 
ней практически никуда нельзя. Сергей, как-
то гуляя по городу, встретил старых знакомых, 
которых не видел несколько лет. Решили зайти 
в летнее кафе, посидеть, поговорить. В заве-
дении не было ни души, но, чтобы их пусти-
ли с собакой, пришлось долго уговаривать. 
Разрешили занять места у выхода и преду-

предили, что, если зайдут еще люди, придет-
ся выйти вон. «Я часто бываю за границей и 
не раз наблюдал, как, особенно в южных стра-
нах, посетителей с собаками свободно пуска-
ют, четвероногие часами лежат под столиками, 
никто их не гонит. Наоборот – люди улыбают-
ся, интересуются, что за порода и можно ли его 
угостить. Мы же чувствовали себя как прока-
женные», – поделился мужчина.

«А мы опытным путем выяснили, можно ли 
в Вентспилсе проехаться с собакой на такси», 
– признался Кристап. Как-то семья собра-
лась в гости к друзьям на другой конец горо-
да. Их собака совсем молодая и еще не нау-
чилась стойко переносить одиночество. По 
телефону диспетчера такси честно предупре-
дили, что планируют взять с собой домашне-
го любимца, описали размер (средний, ближе 
к маленькому). Диспетчер заверила, что про-
блем не будет. «Но когда мы вышли из подъ-
езда, у водителя было такое лицо, будто у нас 
на поводке медведь, причем бешеный.  Сесть 
в машину он не разрешил категорически. 
Пришлось идти пешком по морозу. Выяснять, 
кого диспетчер ввела в заблуждение – нас 
или своего коллегу – не стали. Пусть их!»

Особенно рьяно от присутствия животных 
оберегается пляж. Вроде как выделено опре-
деленное место, куда можно с собакой, где-то 

на выселках, и почти никто толком не знает, 
где оно. На всех же остальных подступах 
к воде (в городе, в Парвенте, в Сталдзене 
и на Бушниеках) стоят знаки с перечеркну-
той собакой. Летом, когда город наводня-
ют туристы из сопредельного государства, у 
муниципальной полиции прибавляется рабо-
ты. Гости искренне не понимают, чем может 
помешать остальным отдыхающим их малю-
сенькая собачка и за что собственно их соби-
раются штрафовать. Им поясняют – а вдруг 
собачка сделает кучку (о ужас, ужас, о вели-
кий ужас), что тогда будет с нашим пляжем 
Синего флага? Хотя, все у кого есть соба-
ки, знают, что если питомца предварительно 
хорошенько выгулять, то ни куч, ни луж не 
будет несколько часов.

Кто всегда радуется человеку с собакой, 
так это дети, светлые души. Улыбаются, зада-
ют три обязательных вопроса: Как зовут? 
Не кусается? Можно погладить? Со взрос-
лым населением, практика показывает, быва-
ет всякое. Никто не спорит, порядок в горо-
де должен быть. Необходимо поддержи-
вать чистоту на улицах, а жители не должны 
доставлять неудобств друг другу. Но совсем 
уж стерильным город, пожалуй, все же делать 
не стоит. Ведь стерильность по своей сути – 
это отсутствие жизни. 
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Вентспилсский хоккейный клуб 
“VENTA 2002” красивой побе-
дой триумфировал в финаль-
ной серии чемпионата Латвии 
первой лиги по хоккею. В серии 
до трёх побед молодые хокке-
исты Вентспилса в трёх играх 
одержали победу над командой 
ХК “Liepāja Juniors”, и в первый 
раз и на чемпионате, и в истории 
существования команды завое-
вали золотые медали в первой 
лиге.  Также впервые в истории 
команды   завоёвано право играть 
на высшем уровне чемпионата 
Латвии – в высшей лиге!

Весна постепенно вступает в свои права, не за горами лето, а значит, заметно акти-
визировались велолюбители. В свою очередь это влечет за собой рост краж велоси-
педов. Хотя по данным полиции число такого рода преступлений в последнее время 
сократилось, риск лишиться двухколесного транспортного средства сохраняется. 
Необходимо принимать меры предосторожности.

Береги велосипед

Основное правило – не оставлять вело-
сипед без присмотра во дворе или на лест-
ничной клетке даже на несколько минут. 
Необходимо позаботиться о противоугон-
ных средствах и желательно не скупить-
ся, ведь дешевый тонкий трос злоумыш-
ленники перекусывают в считанные секун-
ды. Примыкать велосипед надо за раму и 
колесо, а если длина троса позволяет, то 
за оба колеса и раму. Оставляя велосипед 
на парковке? необходимо забрать с собой 
всё съемное оборудование (насос, фонарь 
и т.п.)

При покупке нового транспортного сред-
ства выдается паспорт, который надо хра-

нить, а если документ утерян, необходимо 
переписать номер рамы. Желательно при-
дать велосипеду индивидуальность – оста-
вить на нём какой-нибудь знак (наклейку, 
или что-то нацарапать в потайном месте), 
по которому его легко можно будет опо-
знать. Неплохо также иметь качественную 
чёткую фотографию.

Желающим приобрести подержанное 
двухколесное транспортное средство что 
называется с рук, необходимо осозна-
вать, что если вам предлагается велоси-
пед без документов и по очень сходной 
цене, велика вероятность того, что он кра-
деный. 

На чемпионате Латвии первой лиги – золото 
в кармане. Следующий этап – высшая лига! 

В прошлом году ХК “VENTA 
2002” впервые дебютировал во 
взрослом хоккее, проведя свой 
дебютный сезон в первой лиге 
на чемпионате Латвии. До этого 

вентспилчане триумфировали на чемпиона-
те Беларуси U-18, приятно удивив всё хоккей-
ное сообщество по всей Латвии.  В дебютном 
сезоне, в конкурентной борьбе среди взрос-
лых команд вентспилчане заняли четвёр-
тое место. Хорошее начало для команды, 
в которой играет только молодёжь.  В этом 
году была поставлена цель – сделать еще 
один шаг вперёд, однако в то, что будет такой 
стремительный и фантастический прогресс, 
до начала сезона многие не могли поверить. 
Регулярный чемпионат удалось завершить на 
третьем месте, а затем в играх на выбыва-
ние вентспилчане сначала обыграли новую 
смену хоккейной школы “RĪGA 2000”, а затем 
одержали победу над Тукумским хоккейным 
клубом. Парни были на гребне волны всю 

финальную серию, и это доказали решающие 
матчи за золотые медали – победы в трёх 
играх подряд и титул чемпиона – в кармане! 
Таков результат целенаправленной работы 
клуба, направленной на достижение высоких 
результатов и развитие клуба!    

Сейчас есть возможность сделать следую-
щий шаг – дебютировать в высшей лиге чем-
пионата, однако, судить о том, увидим ли уже 
в следующем году ХК “VENTA 2002” в соста-
ве высшей лиги, пока рановато. Как пояс-
нило руководство хоккейного клуба “VENTA 
2002”, это будет зависеть от нескольких фак-
торов. В большей степени именно от реше-
ний отцов города Вентспилса будет зави-
сеть, использует ли Вентспилс завоеванную 

хоккейной командой первой лиги ХК “VENTA 
2002” возможность создать свою команду 
высшей лиги, качественно укрепить детскую и 
молодёжную систему, лежащую в основе дол-
госрочного развития и достижений в каждом 
виде спорта. Вентспилчане со своей отлич-
ной инфраструктурой заслужили и соответ-
ствующее её содержание, особенно по тому, 
что они это заслужили упорным и тяжёлым 
трудом, подчеркнуло руководство клуба. 
Участие ХК “VENTA 2002” высшей лиге чем-
пионата Латвии нельзя представить себе без 
готовности идти навстречу Саласпилсской 
городской думы и ООО «Олимпийский центр 
«Вентспилс»», считает руководство клуба. 

Долголетний члени команды и один из чле-
нов совета Олег Сорокин (он в финальной 
серии помог своей команде также как игрок на 
льду и забросил победную шайбу в третьем 
финальном матче!) подчеркнул, что главный 
из следующих шагов развития клуба “VENTA 
2002” абсолютно ясен - во всех возрастных 
группах и уровнях должны войти в первую 
почётную тройку на чемпионате Латвии. «Я 
думаю, что это будет важно именно на этом 
возрастном уровне молодёжи и юниоров. Я 
уверен, что мы должны дальше развивать 
эту успешно наработанную систему и подго-
товить ребят так, чтобы можно было бороть-
ся за самые высокие места и видеть наших 
- вентспилчан – в сборных Латвии различно-
го возраста, в том числе и во взрослой наци-
ональной сборной.  Это не только пустые 
слова и обещания, у нас действительно очень 
хороший потенциал. Не нужно далеко искать 
хорошие примеры – парни из ХК “VENTA 
2002” уже смогли это доказать». 

Хоккейный клуб “VENTA 2002” хотел бы выра-
зить благодарность хоккеистам, их родителям 
и, конечно, тренерам Роберту Гросбергсу, Мику 
Голубовичу, Николаю Гребнёву, Владиславу 
Добренькому, Янису Голубовичу, а также руко-
водству команду – Олегу Сорокину, Улдису 
Кристиньшу и Айвису Ландманису за вложен-
ный труд и энтузиазм! Было бы невозмож-
но достичь этих исторически достижений без 
поддержки клуба со стороны ООО “Ventspils 
nafta terminals”, ОА 
“Ventbunkers”, АО 
“Kālija parks”, само-
управления города 
Вентспилса и ООО 
“Olimpiskais centrs 
“Ventspils”.

Регулярный сезон хоккейного клуба “VENTA 
2002” практически завершён, однако трени-
ровочный процесс продолжается. Клуб также 
не думает останавливаться на достигнутом, 
но шаг за шагом продолжать развитие. В 
настоящее время клуб вместе со своими пре-
данными сторонниками начал формировать 
команду в возрасте U-18, для которой будут 
обеспечены максимально хорошие условия 
для индивидуального и командного прогрес-
са.  Для молодёжи будет доступна хорошая 
инфраструктура: лёд и площадки искусствен-
ного льда, заточка и профилирование конь-
ков, поле мини-футбола, стадион, манеж лёг-
кой атлетики, зал тяжёлой атлетики, плава-
тельный бассейн, спортивный врач, физиоте-
рапевт, массажист и баня.  К тренировочно-
му процессу будет привлечен тренер по лёг-
кой атлетике и физиотерапевт. Проживание и 
питание будут обеспечены в хоккейном доме 
ХК “VENTA 2002”, а учиться можно будет в 
государственной гимназии, в средней школе 
и техникуме.  Особенно ждут талантливых 
молодых людей 2001 и 2000 года рождения. 
Первые тренировки “try-out” уже 4 и 5 мая, в 
13.15! 
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«Праздник белой скатерти» – это призыв отмечать второй день рождения 
Латвии – день нашего «ЗА», решение, принятое 4 мая 1990 года, которое 
восстановило суверенитет Латвии. Организовать Праздник белой скатерти 
может каждый – в своей общине, семье, в своём дворе или в кругу друзей – 
вместе накрыть стол и отпраздновать нашу свободу!  

В Вентспилсе в этот день “Праздник белой скатерти” организует Гиртс Валдис 
Кристовскис, который был одним из самых видных активистов времён атмоды в 
Вентспилсе и одним из тех, кто голосовал за нашу свободу; он также одновременно 
познакомит собравшихся на праздник со своей книгой “Ielauzties NATO”. Эта книга – рас-
сказ о нашем сложном пути к членству в НАТО – это уникальное свидетельство о людях, 
которые своим самоотверженным трудом способствовали одному из важнейших событий 
в современной истории Латвии и укрепили наши права на свободу. 

Когда: 4 мая, в 12.00
Где: «Бюро перемен», улица Саулес, 19, Вентспилс. 

Отпразднуем «Праздник 
белой скатерти»

Перекрасились в патриотов, однако старых 
привычек не бросают. Если бы кто-то посчи-
тал, сколько из них были удостоены или 
сами себя удостоили грамотами и награда-
ми и сколько таковых получили честно рабо-
тающие политически репрессированные, то 
среди нас таких людей будет ничтожно мало», 
– Велта Краулере твердо знает, что ни она 
сама, ни те, кому досталась такая же доля, 
не жаждут ни почестей, ни привилегий. Они 
стремятся к честности и справедливости. 

НЕ ХОТИМ ДЛЯ ДЕТЕЙ 
НЕПРАВИЛЬНОГО БУДУЩЕГО

 «Своим существованием и деятельно-
стью мы хотим напомнить: свобода доста-
лась Латвии через страдания и унижения 
моей семьи, а также многих других семей, 
которых коснулась подобная горькая участь, 
она омыта кровью и завоевана ценой жизни 
национальных солдат и партизан, мы запла-
тили за нее уничтожением нашей народной 
элиты и интеллигенции. Однако плоды заво-
еванной свободы достались ловким прислуж-
никам оккупационной власти, которые поспе-
шили использовать недоступную другим во 
время перемен информацию об экономиче-
ской ситуации в стране, манипулируя проти-
воречиями, когда обнаружились патриотиче-
ские и агрессивно имперские настроения в 
обществе. Именно они хотели бы и призы-
вают формировать будущее Латвии с чисто-
го листа. Пока мы живы, мы будем настаи-
вать на том, что это неправильно», – считает 
Велта, добавляя, что политически репресси-
рованные не стремятся жить прошлым и не 
настаивают, чтобы о нем непрерывно напоми-
нали следующим поколениям. 

Она убеждена, что с молодежью эту боль-
ную тему нужно обсуждать не в поучитель-
ном тоне, а разговаривать на простом, понят-
ном, современном и приемлемом языке. 
Велте это удалось в отношениях с ее вну-
ками и правнуками, почему бы и другим не 
стремиться к этому? Она благодарна город-
скому Центру культуры, который в дни народ-
ной скорби организует мероприятия в память 
о репрессированных в саду Тилта и возле 
Белого креста, поскольку сами репрессиро-
ванные больше не в состоянии этого сде-
лать. Самоуправление выделило политиче-
ски репрессированным помещение, в кото-
ром можно собираться, дает деньги на его 
аренду, оплату связи, частично обеспечива-
ет транспортом для более дальних поездок, 
покрывает расходы на приобретение цветов 
во время официальных праздников и другие 
мелкие расходы. 

 «Если сравнить с фактическими нужда-
ми, сумма ничтожна, но мы миримся с таким 
положением дел, поскольку члены объеди-
нения не имеют привычки кланяться власти 
и униженно просить финансирования. Мы 
никогда не теряли самоуважения и гордо-
сти, и не будем делать этого сейчас. Мы не 

хотим больше, чем диктует чувство социаль-
ной справедливости. Если у правящих тако-
го чувства нет, то их нужно заменить на тех, 
кому оно присуще», – такова общая установ-
ка политически репрессированных. 

ХВАЛИТЬ НЕ УСТАТЬ, 
БЫЛО БЫ ПОД СТАТЬ 

Вентспилс не перестает расхваливать себя 
как город, дружественный для детей и семьи, 
город, в котором развивается спорт и мно-
гое другое. И пенсионеры, если верить ста-
тистическим данным и анкетам, заказанным 
самоуправлением, могут жить здесь припе-
ваючи – так много им различных льгот якобы 
полагается. Однако политически репрессиро-
ванные, большинство из которых входит в 
эту категорию, особенного восторга не выра-
жают, потому что, связавшись с коллегами 
в Риге, Юрмале, Резекне и других городах, 
констатировали, что, например, льготы на 
проезд в общественном транспорте намного 
более ощутимы, ежемесячное пособие или 
пособия по случаю праздника значительно 
больше, чем в богатом «городе с будущим». 
Вентспилчане хотели бы собрать сравнитель-
ные данные и аргументированно потребовать 
улучшения своего положения, но для этого 
нужны деньги – чтобы связаться по телефону с 
коллегами из других городов, возможно, отпра-
виться в командировку, чтобы ознакомиться с 
ситуацией у соседей, чтобы оплатить работу 
специалиста, который мог бы проанализиро-
вать и представить в думу полученные дан-
ные. Сами они не могут этого сделать, требу-
ется юрист, по крайне мере, на несколько дней 
в месяц. Такой, который разбирался бы в соци-
альных вопросах в законодательстве, смог бы 
дать практические советы. Репрессированные 
не могут оплачивать работу такого специали-
ста. Если бы даже дума решила оплатить эти 
услуги, пенсионеры очень сомневаются, что 
это было бы хорошей идеей: чтобы защитить 
интересы своих клиентов, этому человеку при-
шлось бы, наверное, выступить против своего 
работодателя. Например, чтобы найти юри-
дическое и финансовое решение в области 
заботы о здоровье политически репрессиро-
ванных: старики хотели бы, чтобы раз в месяц 
бесплатно их посещал на дому семейный врач 
или специалист. 

 «Разве это обошлось бы дороже, чем 
один не выпущенный во время городского 
салюта залп?» – с иронией задает риториче-
ский вопрос Велта Краулере. Она вспоминает, 
что в свое время самоуправление выделяло 
деньги на абонирование местной прессы, но 

такого давно уже нет. 
«Конечно, в городе прекрасные читальные 

залы, где доступны газеты, но мы хотели бы 
наиболее важные для нас статьи обсудить 
совместно, устроить дебаты и, возможно, под-
готовить к публикации точку зрения нашего 
объединения. Похоже, что власть имущих и, 
как свидетельствует опыт, местных журнали-
стов это не интересует, нас, наверное, счи-
тают лишним балластом в городском бюдже-
те, который со временем должен исчезнуть 
естественным образом», – к такому выводу 
пришла Велта, которая, однако, не винит в 
прохладном отношении к своему объедине-
нию всех работников самоуправления. 

«Самые теплые слова хотелось бы ска-
зать в адрес историка Вентспилсского музея 
Ингриды Штрумфы, без совета которой мно-
гие из тех материалов, что удалось собрать в 
помещении объединения, были бы утрачены 
с уходом тех людей, с которыми они связаны. 
Слов благодарности заслуживает и Валда 
Гулбе, руководитель городского Центра куль-
туры, которая всегда проявляет чуткость и 
желание пойти навстречу, организует патрио-
тические мероприятия и по возможности при-
влекает к участию в них молодежь. Деловое 
и одновременно эмоциональное сотрудниче-
ство сложилось у нас с Земессардзе еще с 
тех времен, когда эту организацию создавал 
и возглавлял вентспилчанин Гиртс Валдис 
Кристовскис. Не менее успешно мы сотрудни-

чаем и понимаем друг друга с местной орга-
низацией айзсаргов, особенно это касается 
почитания памяти национальных партизан и 
солдат», – желая закончить наш разговор на 
оптимистической ноте, говорит руководитель 
объединения.

Как символ нетленности истинных народных 
ценностей она отметила кованый памятник 
Свободы, который прикреплен к основанию из 
черного дуба, обрамленному рамкой из того 
же материала. Что хотел сказать этой своей 
дипломной работой рижский студент предво-
енной Академии художеств, сейчас выяснить 
уже невозможно. Неизвестно это и младшей 
сестре автора работы, родившейся в 1927 
году и позднее политически репрессированной 
Рите Упите. Но фактом остается то, что они 
вместе с матерью смогли сохранить эту рабо-
ту на всем протяжении послевоенного вре-
мени и в долгие годы оккупации. И когда, уже 
после депортации, судьба привела Риту Упите 
в Вентспилс, она перед смертью подарила эту 
работу объединению политически репрессиро-
ванных, в котором до этого состояла. 

«Каким бы ни был замысел автора в свое 
время, мы воспринимаем эту работу как сим-
вол жажды свободы латышского народа и 
веры в ее достижимость, пусть даже на фоне 
безнадежности и отчаяния. Свобода – как 
светлые силы, и они побеждают», – гово-
рит Велта Краулере, которая за свою жизнь 
познала истинную цену свободы. 

 Окончание. Начало на 3 стр.

Мысль о свободной Латвии дала нам силы выжить

Чеканка, подаренная Объединению репрес-
сированных Вентспилсского края быв-
шей депортированной Ритой Упите.

Среди тех, кто пришел поздравить, и депутат Вентспилсской думы от «Единства» Даце Корна. 
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Г оворят, есть ложь, большая ложь 
и статистика. Это потому, что ста-
тистику можно развернуть так, как 
требуется, – важно посмотреть с 
«правильной» стороны. Однако 

бывает и неумолимая статистика, потому как 
она объективна. Например, простой пример 
– безработица. В стране, городе или крае 
известно число безработных, которое уста-
навливает Государственная агентура заня-
тости. На первый взгляд, все просто – чем 
больше, тем хуже, и все же эта цифра неод-
нозначна. Большая часть безработных – так 
называемые сезонные безработные – летом 
работают, а зимой живут на государственные 
пособия, чтобы работодателю не нужно было 
платить зарплату, есть скрытая безработи-
ца – люди, которые не зарегистрированы в 
качестве безработных, а также те, кто рабо-
тает нелегально. Уровень безработицы опре-
деляется не только числом рабочих мест, но 
и политикой в отношении пособий со сторо-
ны государства и самоуправлений, а также 
теневой экономикой и другими показателями. 
Другой пример – рождаемость. Сколько есть, 
столько есть – никаких подводных камней. 
Эти простые примеры заводят нас в джунг-
ли статистики, где каждый может найти для 
себя сладкий плод или запутаться в лианах. 
Соответственно, каждый, кто использует ста-
тистику в качестве аргумента, может приспо-
собить ее к своим нуждам. 

ОПРОВЕРЖЕНИЕ ЛЖИ
В упомянутом контексте посмотрим, как 

Вентспилсское самоуправление использу-
ет статистику, чтобы «опровергнуть ложь». 
Сразу отметим, что самый главный «лжец» 
в этом разделе – один из кандидатов на 
должность мэра Вентспилса Гиртс Валдис 
Кристовскис, который упоминается неод-
нократно. Очевидно, что к этому кандида-
ту – особенное отношение, хотя закон о 
выборах не позволяет использовать сред-
ства массовой информации самоуправ-
ления для агитации против или за како-
го-либо из кандидатов. Среди лжецов также 
Госконтроль, масс-медиа и социальные сети. 
Для опровержения обычно используется уже 
упомянутая статистика с некоторой долей 
импровизации или утверждения из серии 
«нет, это не так, потому что мы говорим, что 
это не так». Ответы писал человек, который 

Ложь и статистика о Вентспилсе
На официальной домашней странице Вентспилса уже достаточно 
давно центральный раздел – «Meli par Ventspili» («Ложь о Вентспилсе»). 
Ничего похожего вы не найдете ни на одной странице других самоу-
правлений, поэтому для тех, кому до сих пор не удалось заглянуть на 
эту страничку, разоблачающую «врагов народа», проведем неболь-
шую экскурсию. 

владеет своим ремеслом, потому что каждое 
утверждение, если не углубляться, выглядит 
логичным и обоснованным, к тому же оно 
лишено лжи, происходит всего лишь неболь-
шое жонглирование фактами. Рассмотрим 
некоторые примеры «лжи» и опровержения. 

ПОСРЕДСТВЕННЫЕ 
ЭКОНОМИЧЕСКИЕ ПОКАЗАТЕЛИ

Очевидно, что руководство «самого бога-
того самоуправления Латвии» особенно 
задевает, когда кто-либо пытается разру-
шить эту легенду. В конце концов, на сказке, 
что нигде не может быть так хорошо, как в 
Вентспилсе, 28 лет держится единоначалие. 

Итак, первый пример «лжи», о котором 
мы читаем: Г. В. Кристовскис в своем интер-
вью интернет-порталу TVnet уничижитель-
но высказался об экономических показа-
телях Вентспилса, сказав, что они «очень 
средние». 

Хотелось бы, конечно, понять, в чем 
ложь? Если кто-то утверждает, например, 
что Петеритис – посредственный ученик, 
это будет ложью в двух случаях: если он 
отличник и если он неуспевающий. Всех, кто 
посередине, можно назвать посредствен-
ными. Значит, остается открыть опроверже-
ние, и мы сразу же увидим, как повержен 
лживый соперник, жаждущий сесть на трон. 
Такая широкая область, как «экономиче-
ские показатели», позволяет весьма селек-
тивно отбирать данные, поэтому интерес-
но, какая статистика использована, чтобы 
опровергнуть «ложь». Использованы три 
показателя – уровень выплаченных пенсий, 
объем иностранных инвестиций и показате-
ли занятости. Средняя выплачиваемая пен-
сия в Вентспилсе – самая высокая в Латвии. 
Что это говорит об экономических показате-
лях? Во-первых, нужно понимать, что боль-
шая часть пенсионеров свои пенсии зара-
ботали еще в советское время. Во-вторых, 
средняя пенсия рассчитывается с учетом 
всех пенсий, как больших, так и маленьких. 
Например, если один пенсионер получает 
пенсию 6000 евро, а 10 других – 100 евро, 
то их средняя пенсия составит 636 евро, и 
экономика цветет и пахнет. Объем зарубеж-
ных инвестиций в портовом городе есте-
ственно высокий, и это абсолютно нормаль-
но, что инвесторы вкладывают деньги здесь, 
а не в Краславе, например. Третий показа-

тель – занятость. В Вентспилсе четвертый 
самый низкий уровень безработицы среди 
девяти крупных городов. Значит, посереди-
не. Немного выше безработица в Юрмале, 
где работа в основном доступна летом, в 
городах Латгалии и Лиепае, которая все еще 
приходит в себя после краха «Лиепайского 
металлурга». Скажите, разве это не посред-
ственный показатель? Значит, в чем ложь? 

О чем только не лгут…
Интересно, что в разделе, посвящен-

ном разоблачению лжи, можно найти даже 
информацию, которую даже сами разо-
блачители не осмелились назвать ложью. 
Например, статья в TVnet о новом орга-
не в Вентспилсе. Она названа «тенденци-
озной информацией». Вот, формулиров-
ка: «TVnet опубликовал и другие порталы 
продублировали информацию об органе в 
Государственной Вентспилсской музыкаль-
ной школе, который стоит более миллиона. 
В рамках статьи тенденциозно указывает-
ся, что в ноябре 2015 года для музыкаль-
ной школы был приобретен новый диги-
тальный орган фирмы «Ahlborn», и сейчас в 
Германии на предприятии по изготовлению 
органов «Johannes Klais Orgelbau» созда-
ется новый орган, общая договорная цена 
которого без НДС составляет 1,33 млн евро, 
и один из аргументов для создания такого 
дорогого инструмента – его использование 
не только во время концертов, но и в учеб-
ном процессе». 

Если исключить слово «тенденциозно», 
то мы получим обычную новость. Далее эта 
«тенденциозная» информация опровергает-
ся рассказами уважаемых мастеров об этих 
музыкальных инструментах. Почему нужно 
оправдываться, если все в порядке? Все это 
немного напоминает старый анекдот совет-
ского времени, в котором мужик разбил стек-
ло в киоске потому, что там было не просто 
написано: «Пива нет!» – а противненько так: 
«Пива нет!». 

Еще один пример «лжи», которая силь-
но задела чьи-то чувства, – «ложь о руко-
водстве думы». Чего вы ожидаете от тако-
го многообещающего начала? Обвинений в 
коррупции, нападок, что они служат Кремлю, 
выращивают смертоносных пчел… Ничего 
подобного.

Ложь:
На портале lsm.lv корреспондент службы 

новостей латвийского радио Эдгарс Купчс 
указал, что председатель Вентспилсской 
городской думы Айварс Лембергс представ-
ляет партию «Союз зеленых и крестьян». 

Правда:
Председатель Вентспилсской городской 

думы Айварс Лембергс представляет партию 
«Латвии и Вентспилсу» со дня ее основания, 
исполняя обязанности председателя прав-
ления партии. 

Ну как же можно так лгать! Представляет 
СЗК – это же задевает честь и достоинство! 

ЧТО НЕ НАЙТИ НА ДОМАШНЕЙ 
СТРАНИЦЕ ВЕНТСПИЛСА? 

Есть статистический показатель, который 
на самом деле объективно демонстрирует, 
насколько успешно развивается город или 
другая территория. Он называется «индекс 
территориального развития». Введя это 
словосочетание на домашней страничке 
Вентспилса, вы увидите надпись: «Нет запи-
сей, соответствующих поисковому запро-
су». И это не удивительно, поскольку такую 
информацию негде поставить: ко лжи это 
нельзя отнести, так как это всего лишь сухие 
факты, к достижениям – тоже нет, ведь пока-
затели более чем грустные…

Что же это такое? Индекс территориаль-
ного развития состоит из восьми различных 
параметров и коэффициента, привязанно-
го к каждому из них. Используя статистику 
различных министерств, данные обобщены 
в таблице, в результате мы получаем объек-
тивную картину ситуации в конкретном реги-
оне. Как вам кажется, на каком месте самое 
богатое самоуправление Латвии, которое 
считает, что «посредственные показатели в 
экономике» – это ложь? Вентспилс находит-
ся на 5-м месте среди девяти городов, гордо 
оставляя за собой всю Латгалию и Лиепаю, 
а в списке всех территорий город занимает 
96(!) место. Нет, уважаемые, это не посред-
ственный показатель. 

Индекс развития самых крупных городов Латвии 
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Работающие в Вентспилсском 
свободном порту терминалы 
ООО “Noord Natie Ventspils 
Terminals” и ООО “Eurohome 
Latvija” недавно получили 
предложение – принять участие 
в строительстве второго 
участка газопровода “Nord 
Stream 2” (Северный поток 
-2), обеспечив хранение и 
поставку труб непосредственно 
через Вентспилсский порт и 
терминал предприятий. Однако 
и министры правительства, 
представленные в Европейском 
Парламенте депутаты упрямо 
сопротивляются такой 
возможности и выражают 
громкое недовольство.  

20-21 апреля Вентспилс с ознакомительным визитом посетил новый чрезвычайный и 
полномочный посол РФ в Латвии Евгений Владимирович Лукьянов. Посла сопровождали 
Генеральный консул РФ в Лиепае М. Г. Райдер, советник по экономике Посольства России 
в Латвии А.С. Масютин, третий секретарь Посольства России в Латвии Е. А. Высоцкая. 

Неизвестные подробности визита посла РФ Евгения Лукьянова в Вентспилс

В первый день, после знакомства с руко-
водством городской думы и Свободного 
дипломаты в помещениях Балтийского биз-
нес-центра встретились с представителями 
русскоязычных общественных организаций 
нашего города и настоятелем Вентспилсского 
православного Свято-Никольского храма 
отцом Вадимом (Демченко).

На встрече посол отметил, что в настоя-
щий период активно изучает новую сферу 

своей деятельности, знакомится с государ-
ством и Вентспилс стал первым латвийским 
городом, не имеющим дипломатического 
представительства РФ, который он посетил. 
Такое внимание связано не только с ролью 
Вентспилса в экономических отношениях 
двух стран, но также с желанием узнать, чем 
живут простые люди, что их волнует в пер-
вую очередь, какие существуют проблемы и 
чем можно помочь в их решении.

Дипломатов интересовала жизнь рус-
скоязычной общины города, взаимоотно-
шения между представителями различных 
организаций соотечественников. Сегодня 
в Вентспилсе действуют Общество граж-
дан России, Общество военных пенсио-
неров, отделение Латвийской ассоциации 
борцов антигитлеровской коалиции, дру-

гие русскоязычные общественные органи-
зации. Как выяснилось в ходе беседы, 
все они совместно работают под эгидой 
Вентспилсского Русского общества, их 
члены и руководители входят в правление 
Русского общества, являются также и его 
членами. Посол выразил глубокое удовлет-
ворение такой консолидацией сил, которая 
выгодно отличает Вентспилс от других горо-
дов и регионов Латвии и даже от Риги, где 
существует множество организаций, дей-
ствующих индивидуально, без взаимного 
согласования.

Особое внимание на встрече уделили 
майским мероприятиям, посвященным памя-
ти жертв Второй мировой войны и Победе 
над фашизмом. Русское общество, вместе 
со всеми партнерскими организациями, еже-
годно обеспечивает их подготовку и прове-
дение. При обсуждении общего плана дого-
ворились об участии в этих мероприятиях 
представителей лиепайского Генерального 
консульства. Посол также пообещал, что 

вентспилчане услышат его личное обраще-
ние к жителям города в День Победы.

На встрече также были затронуты вопро-
сы двусторонних экономических отношений 
наших стран, актуальные для транзитной 
отрасли Вентспилса. Эти вопросы вызва-
ли живой интерес, поскольку большинство 
работников транзитных предприятий нашего 
города составляют русскоязычные. 

В заключении посол отметил, что предста-
вители Вентспилсской общины приятно уди-
вили отсутствием жалоб и просьб о прямой 
материальной помощи, что свидетельствует 
о высокой степени энтузиазма и самодоста-
точности в их работе. В качестве памятных 
подарков участники встречи обменялись кни-
гами. Зная об увлечении посла старинными 
вещами, представители Русского общества 
в качестве подарка преподнесли книгу изда-
ния 1947 года, которая вызвала живой инте-
рес Евгения Владимировича. Он пообещал 
и впредь не обходить Вентспилс своим вни-
манием. 

Вызовы “Nord Stream 2”

Правительство на закрытом заседании 
пришло к соглашению – участие в этом про-
екте категорически не поддерживать, говори-
лось даже об угрозе безопасности Латвии. 
Однако по приблизительным расчётам 
общий доход народного хозяйства Латвии от 
участия в реализации этого проекта составит 
25 миллионов евро. 

Успешно работающее в Вентспилсском 
порту предприятие ООО “Noord Natie 
Ventspils Terminals” активно работает над 
различными проектами. Также и над воз-
можностью участия в объёмном проекте 
строительства газопровода “Nord Stream 2”. 
Проект предусматривает, что ООО “Noord 
Natie Ventspils Terminals” принимает необхо-
димые для строительства газопровода трубы 
и хранит их на грузовых площадках термина-
ла, а затем они доставляются в конкретные 
пункты строительства в Балтийском море.    

Этот проект был бы очень ценным и 
для “Noord Natie Ventspils Terminals”, и для 
Вентспилсского порта, и в конце концов – 

для всего государства. По примерным рас-
чётам доход народного хозяйства Латвии от 
участия в реализации этого объёмного про-
екта может достичь 25 миллионов евро. Это 
немалые деньги, к тому же речь не идёт о 
погоне за лёгкой прибылью, а о долгосроч-
ном проекте, который обеспечил бы пол-
новесную работу терминалов.  К тому же, 
чтобы на грузовых площадках терминалов 

можно было бы хранить необходимое коли-
чество труб, реализаторы проекта готовы 
еще и инвестировать 14 миллионов евро 
и построить дополнительно грузовые пло-
щадки и затем передать их как дарение 
Вентспилсскому свободному порту.  

Однако правительство уже постаралось 
остро выразить протест и отклонить любые 
мероприятия по участию в этом проекте. 

В закрытой части заседания правитель-
ство уже договорилось не поддерживать 
участие Вентспилсского свободного порта, 
а, следовательно, и работающих в порту 
терминалов в проекте.  Обоснование тому 
– это доклады Министерства обороны и 
Министерства охраны среды и региональ-
ного развития, в которых сказано, что суще-
ствуют существенные риски для националь-
ной безопасности, поэтому участие в проек-
те не допустимо. 

Правда, окончательное решение еще дол-
жен принять совет Вентспилсского свобод-
ного порта, в котором четверо из восьми 
членов совета являются представителями 
министерств.  Кабинет министров уже издал 
распоряжение министру экономики, мини-
стру сообщения, министру охраны среды и 
регионального развития и министру финан-
сов – обеспечить, чтобы представители этих 
министерств в Вентспилсском свободном 
порту голосовали против участия порта в 
этом проекте. 

Всего в совете свободного порта восемь 
членов совета. Значит, чтобы принять пози-
тивное решение, «за» должны проголосо-
вать пятеро. В случае, если на заседании 
совета свободного порта не удастся достичь 
положительного решения, порт потеряет 
возможность получить в подарок построен-
ные дополнительные грузовые площадки в 
результате ранее упомянутых инвестиций.   

Судить о том, как будет развиваться ситу-
ация, в настоящий момент однозначно нель-
зя, однако работа над начатым не остано-
вится, к тому же для работающих в порту 
частных предприятий нет препятствий уча-
ствовать в проекте без решения совета сво-
бодного порта.   

Тем временем “Nord Stream 2” и пять евро-
пейских энергетических компаний – Engie, 
OMV, Shell, Uniper и Wintershall подписали 
договор о финансировании проекта и под-
твердили готовность предоставить долго-
срочное финансирование в объеме 50% 
от общей стоимости проекта. Стоимость 
проекта на данный момент оценивается 
в 9,5 млрд. евро. Каждая из европейских 
компаний инвестирует 950 млн. евро.

Финансовые обязательства европейских 
компаний подчеркивают стратегическую 
важность проекта “Северный поток — 2” 
для европейского газового рынка, содей-
ствие конкурентоспособности, а также сред-
несрочной и долгосрочной энергетической 
безопасности, особенно в условиях про-
гнозируемого снижения внутриевропейской 
добычи.

“Северный поток — 2” — газопро-
вод из России в Германию (Грайфсвальд) 
через Балтийское море протяженностью 1 
220 км и мощностью 55 млрд куб. м в год. 
«Северный поток — 2» напрямую свяжет 
российскую ресурсную базу и европейских 
потребителей. Строительство газопровода 
начнется в 2018 году и завершится в конце 
2019 года. 
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Связавшись с коллегами в Риге, Юрмале, Резекне 
и других городах, политически репрессированные 
констатировали, что, например, льготы на проезд в 
общественном транспорте там намного более ощутимы, 
ежемесячное пособие или пособие по случаю праздника 
значительно больше, чем в богатом «городе с будущим».  Окончание на 4 стр.

ЖИВЫ И СВОБОДНЫ
«Наш бойцовский дух еще крепок» – этим 

популярным среди вентспилчан выражени-
ем Велта дает понять, что сила кроется не 
только в физической мощи, главное – не 
утрачена сила духа. Назло чуждой власти, 
которая в молодости пыталась их сломить и 
уничтожить. И нынешней власти еще можно 
свой бойцовский дух косвенно продемон-
стрировать: вроде бы своя она, не враждеб-
ная, однако их, выживших в депортации и 
лагерях, фактически обрекла на забвение, 
характеризует реальную ситуацию Велта 
Вочтава.  

В помещении «Андрейнамс» они собира-
ются каждый четверг, и не только по случаю 
праздников. Иногда приходят лишь некото-
рые, кто входит в правление или совет объ-
единения, а порою собираются и десять, и 
двадцать человек. В этот раз пришли чет-
веро мужчин, но в основном приходят все 
же женщины, обычно около десяти. Все 
они уже не молоды, но радость встречи 
заставляет их глаза блестеть. Почти как в 
молодости, когда ходили на свидания. На 
таких встречах всегда есть место добро-
му юмору, но иногда украдкой приходится 
и слезу смахнуть. 28 лет назад, когда было 
создано Объединение политически репрес-
сированных лиц Вентспилсского края, их 
было 638. К тому времени, когда объеди-
нение отметило свой 25-летний юбилей, их 
осталось лишь триста. Сейчас в списке зна-
чатся всего 183 человека, остальных боль-
ше нет в живых. Среди оставшихся лишь 
третья часть могут найти в себе силы для 
активного времяпрепровождения, осталь-
ные из-за болезней и нехватки сил вынуж-
дены оставаться дома, некоторые прикова-
ны к постели. 

НЕ УСПЕЛИ ЗАСТРЕЛИТЬ
Обо всех этих людях и той боли, которую 

перенесла вся страна, рассказывают тол-

Мысль о свободной Латвии дала нам силы выжить
У Велты Вочтавы, бывшей 
хозяйки и владелицы 
известного в Вентспилсе кафе 
«Мусмаяс», а ныне пенсионерки 
– день рождения. На сей 
раз не круглая дата, тем не 
менее она захватила с собой 
угощение к кофе и пригласила 
к столу в одном из помещений 
на верхнем этаже торгового 
комплекса «Андрейнамс» в 
центре города, где вот уже 
многие годы располагается 
Объединение политически 
репрессированных лиц 
Вентспилсского края. А как же 
иначе, ведь Велта знает, что 
в день рождения её придут 
поздравить друзья и те, кому 
досталась похожая доля. Такая 
у них традиция вот уже не 
первый десяток лет. А главное 
– за чашечкой кофе можно 
встретиться, побеседовать 
и вместе порадоваться, что 
многие из них живы, и здоровье 
пока серьезно не подводит. 
Не поддаваться болезням 
– это сейчас самое главное: 
руководитель объединения 
Велта Краулере подсчитала, 
что средний возраст членов 
объединения – 83 года. 

стые книги в небольшом соседнем поме-
щении. В них собрана статистика о том 
страшном времени, когда людей вывозили, 
о судебных процессах советского времени, 
когда депортацией и смертным приговором 
карались те, кто не подчинился оккупацион-
ной власти, о тех, кто погиб в концентрацион-
ных лагерях. На стенах размещены планше-
ты с фотографиями и кратким жизнеописани-
ем тех вентспилчан и жителей края, которых 
пытался или уничтожил коммунистический 
режим. Среди них – супруг Велты Краулере 
Зигмундс, которого, уже в послевоенные 
годы, советская власть призвала в армию, 
заставив служить в Риге, в так называемой 
Дивизии латышских стрелков. Стоило ему в 
кругу якобы единомышленников (среди кото-
рых был доносчик ЧК) сказать, что стрелкам 
нужно было бы использовать оружие, чтобы 
освободиться от оккупантов, как последо-
вал военный трибунал и смертный приго-
вор, который, однако, не успели привести 
в исполнение. Нынешняя председатель 
объединения, как дочь зажиточных родите-
лей, была выслана в 1949 году, в Сибири 
родились двое сыновей. На родину верну-
лись уже после смерти Сталина, пришлось 
тяжело работать и испытать на себе нена-
висть со стороны власти того времени, но 
Велта никогда не забывала, что даже в таких 
условиях в детях необходимо воспитывать 
любовь к родной земле. И самую большую 
радость она сейчас испытывает от того, что 
свободную Латвию ни на какую другую стра-
ну, несмотря на всеобщую миграцию, не про-
меняли ее сыновья, пятеро внуков и девять 
правнуков. Они остались там, откуда идут 
их корни, и так будет всегда, ведь благодаря 
своему труду, они многого добились.  

ШКОЛА КАУЦМИНДЕ 
ЗАДАЛА ВЫСОКУЮ ПЛАНКУ

Похожая судьба у тезки, Велты Вочтавы, 
которая была выслана вместе с родителями в 
1941 году в возрасте двух месяцев. В Сибири 
похоронены ее отец и двое старших брать-
ев. Возвратившись, она впряглась в тяже-
лую работу как во времена колхоза, когда она 
была главным руководителем в крупном ско-
товодческом комплексе, так и позднее, когда 
с большим упорством в частном бизнесе 
овладевала в то время для всех необычным 
мастерством производства продуктов пита-
ния и обслуживания клиентов… Велта все 
время работала с удивительной выдумкой и 
чувством ответственности, кроме всего проче-
го, являясь владелицей и заведующей в попу-
лярном в городе кафе «Мусмаяс». Теперь она 
передала его невестке, но присутствие Велты 
до сих пор ощущается, если говорить о каче-
стве кулинарии и услуг в кафе «Мусмаяс», 
да и лично Велта в кафе бывает нередко. 
Планку, заданную своей матерью, выпускни-
цей школы домоводства Кауцминде, Велта 
снижать не собирается, и молодежь побужда-
ет соответствовать. 

Положительный поворот судьбы можно 
наблюдать в свободной Латвии и у мно-

гих других политически репрессированных, а 
также в биографиях их детей и внуков. Велта 
Краулере убеждена, что это результат трудо-
любия и честности их отцов и дедов, кото-
рые они впитали с молоком матери у себя на 
родине и сохранили на чужбине, живя среди 
людей чуждого менталитета; и даже находясь 
в таких условиях, они сумели передать эти 
качества по наследству своим детям. 

                 
ПО ИНЕРЦИИ 
СОВЕТСКИХ СТАНДАРТОВ

«Когда мы вернулись в советскую Латвию, 
честность и трудолюбие не были в чести, 
но мы верили, что они будут востребованы, 
когда Латвия станет свободной. К сожалению, 
частично мы ошиблись, потому что оккупа-
ционная власть ввела свои стандарты пове-
дения: карьеру делали те, кто умел заиски-
вать, коллаборационисты, успехов в работе 
добивались доносчики и первыми в очереди 
за дефицитом были те, у кого голос громче, 
локти острее или имелось знакомство с тор-
гашами», – вспоминает председатель объеди-
нения. Она усматривает стандарты морали и 
поведения того времени и у сегодняшней вла-
сти и представителей так называемой элиты, 
которая в значительной степени комплектова-
лась из партийных работников того времени, 
комсомольцев и их потомков. 

За свою жизнь она многому училась, но 
считает, что получила лишь образование в 
три класса, поскольку окончила их в так назы-
ваемые «времена Ульманиса». 

«В то время учителя не были вынужде-
ны врать ни об истории Латвии, ни об эко-
номике и литературе, в отличие от советско-
го времени, когда нужно было учить детей 
так, как хотела того власть», – говорит Велта 
Краулере сурово, признавая, что какое-то 
желание угодить государственной власти и 
власти самоуправления по инерции сохраня-
ется среди учителей и чиновников и в наши 
дни, хотя для этого, казалось бы, нет никаких 
оснований. 

 «Но как же эта инерция может прекратить-
ся, если во многих кабинетах власти, даже 
самых высоких, до сих пор находятся быв-
шие функционеры компартии и комсомола? 

С розами – у юбиляра (на переднем плане – Велта Вочтава) 

Руководитель Объединения поли-
тически репрессированных лиц 
Вентспилсского края Велта Краулере. 



О проблемах в 
многоквартирных 
жилых домах

Мысль о 
свободной Латвии 
дала нам силы 
выжить

На чемпионате Латвии первой 
лиги – золото в кармане. 
Следующий этап – 
высшая лига!

Ложь и 
статистика 
о Вентспилсе3 стр. 5 стр. 6 стр.
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Есть целый ряд случаев, когда пребы-
вание в элите власти очень меняет само-
го человека. Не будем говорить о мировых 
диктатурах, у нас в Латвии было достаточно 
много властолюбивых людей, которых эта 
склонность полностью испортила, и таких 
далеко искать не нужно. Нет ничего плохо-
го, если исследовательскую институцию в 
течение четверти века возглавляет признан-
ный (то есть ассоциированный) профессор. 
Замечательно видеть, как работой хора, тан-

Я, я, я и – другие
Быть первым в работе или спорте, победить в конкурсе 
или хотя бы победить самого себя – всё это само собой 
разумеющиеся вещи и в конце концов – это по-человечески. 
Этого, надо полагать, хотел бы каждый из нас. Главное – 
делать это честно, с открытым сердцем, сообща и, как уже 
мы упомянули главное ключевое слово, – «по-человечески».  
Однако тогда, когда это желание начинает превращаться во 
властолюбие, это становится опасным. В один момент оно 
(это желание) превратится в жажду диктаторства, которое 
дополняют тирания и репрессии. 

цевального или какого-нибудь другого худо-
жественного коллектива руководит профес-
сиональный руководитель, как тренер в тече-
ние 30 и более лет вырастил несколько поко-
лений спортсменов мирового уровня, и так 
далее. Главное – сохранить человечность, 
благосклонно принять и какое-нибудь крити-
ческое слово, в конце концов – выслушать 
других и прислушаться к ним.   

Это важно и в политике, однако с одним 
существенным исключением – не позволять 

«засиживаться» в удобных креслах руко-
водителя в самоуправлениях. Слава Богу, 
наконец в люди Латвии сообразили, что 
нельзя позволять одному человеку руково-
дить самоуправлением в течение люди 25, 
20, 15 или даже 10 лет! Поэтому только при-
ветствуется сбор подписей за инициативу 
ограничения срока полномочий председате-
лей самоуправлений, предусмотрев лимит – 
8 лет, во время которого депутат самоуправ-
ления может занимать должность председа-
теля конкретного самоуправления.   

Есть несколько аспектов такой инициати-
вы. Это как цепной процесс: в течение десят-
ков лет руководящие персонажи самоуправ-
лений «срастаются» со своим креслом, счи-
тают само собой разумеющимся создание 
хот-спота в ведении самоуправления или 
связанных с ним предприятий для ближай-
ших или  дальних членов своих семей, дру-
зей и родственников, непослушных – пороть 
и впредь и близко не пускать к работе в 
структурах самоуправления, таким образом 
запугивать их и воздействовать на других 
членов их семей, а на общественное мне-
ние влиять с помощью тщательно спланиро-

ванной пропагандой в “независимых» мест-
ных масс-медиа, которая иногда настолько 
безвкусно переслащённая, что выглядит,  как 
прославление персонажей, одарённых пре-
увеличенными способностями. Это послед-
ствия безудержного желания сохранения 
своего «насиженного» кресла, чего бы это 
ни стоило.  

Проблема с низкой активностью на выбо-
рах в самоуправления (и не только) являет-
ся тому частичным подтверждением. Люди 
все меньше верят, что своим голосом смо-
гут повлиять на пропорции в думе, что это 
изменит развитие города в том направле-
нии, в каком бы хотели жители города, а не 
только какая-то группа узкого круга лиц. Что 
снова можно будет быть полноценным участ-
ником расцвета и развития города, демокра-
тически свободно, без требований прекло-
нений.  Именно выборы – самый подходя-
щий момент, чтобы встать и своим голосом 
как гражданина подтвердить свой выбор 
за перемены. Каждый голос имеет боль-
шое значение. Особенно, если есть желание 
поставить точку четвертьвековому рассказу 
под названием «Я, я, я и – другие». 


